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Protokół nr XXIII/20 

XXIII sesji Rady Miejskiej w Nowem 

w dniu 30 września 2020 r. w godz. 1500 – 1843 

w Centrum Kultury Zamek 

 

Sesja odbyła się w Centrum Kultury Zamek w Nowem. 

XXIII sesję otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowem Marek Słomiński, który 

jednocześnie przewodniczył obradom. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowem Marek Słomiński powitał radnych, Pana Burmistrza 

wraz ze współpracownikami (Z-ca Burmistrza Zbigniew Lorkowski, Sekretarz Gminy 

Sławomir Filip, Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski, Kierownik Referatu ODG Grzegorz 

Matusiak, Inspektor ds. ochrony środowiska Leszek Cejrowski) oraz Prezesa Przedsiębiorstwa 

Usług Miejskich Krzysztofa Tonklewicza, a także gości w osobach: Z-ca Komendanta 

Powiatowego Policji mł. insp. Wojciech Sztejka, Naczelnik Wydziału Prewencji Komendy 

Powiatowej Policji asp. Marcin Pawlak (reprezentujący Powiatowego Komendanta Policji insp. 

Tomasza Lubiejewskiego), Komendant Komisariatu Policji w Nowem asp. szt. Paweł Nowicki. 

Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 członków Rady (nieobecne: radna 

Małgorzata Murawska i radna Aleksandra Janeczek), co stanowi quorum, przy którym Rada 

może podejmować prawomocne decyzje.  

 

Sekretarzem obrad Przewodniczący wyznaczył radnego Sławomira Jopka. 

Sesję protokołowała Joanna Szaga. 

 

W związku z brakiem uwag, wniosków i zastrzeżeń do protokołu XXII sesji Rady Miejskiej,  

został on jednomyślnie przyjęty bez odczytywania. 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku nr 1 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali porządek 

obrad, jednak w związku z wnioskiem Burmistrza, Przewodniczący Rady wnosi o rozszerzenie 

pkt. 10 o cztery projekty uchwał. Trzy z nich są związane z uruchomieniem linii autobusowych, 

czwarty projekt dotyczy zmiany sołtysa i tym samym inkasenta do przyjmowania podatków. 

Są to projekty uchwał w sprawie: 

- utworzenia linii autobusowych i wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem na 

świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności 

publicznej na terenie Gminy Nowe, Gminy Dragacz i Gminy Warlubie w 2021 roku, 

- wyrażenia woli zawarcia porozumienia z Gminą Dragacz w zakresie organizacji publicznego 

transportu zbiorowego, 

- wyrażenia woli zawarcia porozumienia z Gminą Warlubie w zakresie organizacji publicznego 

transportu zbiorowego, 

- inkasa podatków: rolnego, leśnego i od nieruchomości. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad o wprowadzenie 

do pkt. 10 czterech wymienionych projektów uchwał. 

Za rozszerzeniem porządku obrad głosowało 13 radnych, brak głosów przeciwnych  

i wstrzymujących się.  

Przewodniczący Rady poinformował, że zmiana porządku obrad została przyjęta jednomyślnie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie sesji: 

    a) powitanie,   



2 
 

    b) stwierdzenie kworum, 

    c) wyznaczenie sekretarza obrad, 

    d) przyjęcie protokołu poprzedniej sesji, 

    e) przedstawienie porządku obrad. 

2. Informacja Burmistrza o podejmowanych działaniach między sesjami. 

3. Informacja o stanie bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na terenie 

    Gminy Nowe: 

    a) informacja Komendanta Komisariatu Policji w Nowem, 

    b) informacja Komendanta Powiatowego Policji w Świeciu, 

    c) informacja o realizacji zadań z zakresu zarządzania kryzysowego i obrony cywilnej. 

4. Informacja o bieżącej sytuacji w rolnictwie. 

5. Ocena działalności Przedsiębiorstwa Usług Miejskich w zakresie zadań zleconych przez 

gminę. 

6. Ocena funkcjonowania SAPO i wydatków poniesionych na realizację zadań oświatowych.   

7. Ocena pracy Urzędu Gminy w zakresie promocji gminy i wykorzystania środków unijnych. 

8. Ocena realizacji inwestycji prowadzonych przez gminę. 

9. Informacja o wykonaniu budżetu za I półrocze 2020 roku: 

    a) przedstawienie informacji, 

    b) dyskusja, 

    c) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania budżetu  

         Gminy Nowe za pierwsze półrocze 2020 roku. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

- określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Nowe na rok szkolny 2020/2021, 

- przystąpienia Gminy Nowe do realizacji projektu „Kształtowanie kompetencji kluczowych 

uczniów szkół Gminy Nowe szansą na lepsze jutro”, 

- utworzenia linii autobusowych i wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem na 

świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności 

publicznej na terenie Gminy Nowe, Gminy Dragacz i Gminy Warlubie w 2021 roku, 

- wyrażenia woli zawarcia porozumienia z Gminą Dragacz w zakresie organizacji publicznego 

transportu zbiorowego, 

- wyrażenia woli zawarcia porozumienia z Gminą Warlubie w zakresie organizacji publicznego 

transportu zbiorowego, 

- inkasa podatków: rolnego, leśnego i od nieruchomości. 

11. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

12. Zakończenie sesji. 

 

Do przedstawionego porządku obrad nie wniesiono żadnych propozycji zmian ani zastrzeżeń.       

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że obrady Rady Miejskiej są 

rejestrowane za pomocą urządzeń nagrywających dźwięk i obraz oraz transmitowane. Klauzula 

informacyjna dotycząca przetwarzania danych osobowych osób uczestniczących w obradach 

Rady Miejskiej w Nowem została umieszczona do zapoznania się z jej treścią na drzwiach sali 

obrad oraz w Biuletynie Informacji Publicznej www.bip.gminanowe.pl w zakładce Organy – 

Rada Miejska. Transmisja sesji Rady Miejskiej odbywa się również pod wskazanym adresem 

internetowym oraz na stronie www.gminanowe.pl w zakładce –Moja Gmina.  

 

Ad.2/ Informacja Burmistrza o podejmowanych działaniach między sesjami. 

 

http://www.bip.gminanowe.pl/
http://www.gminanowe.pl/
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Burmistrz Nowego Czesław Woliński poinformował, że między sesjami prowadzony były 

następujące działania: 

Działania Burmistrza w okresie od 29 czerwca 2020 r. do 29 września 2020 r. 

1 lipca 2020 r. – rozpoczął się okres przyjmowania  w formie elektronicznej, a od 1 sierpnia 

również w wersji papierowej, wniosków o wypłatę świadczeń „Dobry Start” w wysokości 300 

zł na dziecko uczące się. Do dnia wczorajszego wpłynęło 807 wniosków, wszystkie zostały 

rozpatrzone i wypłacono  świadczenia dla 1085 dzieci. 

Wszystkie działy Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowem przywróciły  

w czerwcu bezpośrednią obsługę klienta oraz wejścia w środowiska, w teren opiekunki 

środowiskowe, mimo zagrożenia, przez cały okres  stanu epidemicznego pracowały w pełnym 

wymiarze czasu. Cały czas funkcjonuje też łaźnia w ogrzewalni, z której korzystają bezdomni.  

3 lipca 2020 r. – spotkanie z przedstawicielami SIPE Gdańsk i wójtami oraz burmistrzami gmin 

Pelplin, Morzeszczyn, Smętowo dot. odbioru linii energoelektrycznej 400KV (15 km 

wybudowano na terenie naszej gminy, czekamy na wpływy do budżetu z tytułu tej inwestycji). 

Na razie prace nie zostały odebrane, trwają prace przyłączeniowe, prawdopodobnie w tym roku 

prąd do Gdańska nie popłynie 

4 lipca 2020 r. – odbiór promesy w kwocie 550 tys. PLN z rąk Premiera Mateusza 

Morawieckiego na zakup samochodu pożarniczego dla OSP Nowe (wręczenie promes odbyło 

się w PSP Grudziądz). 

4 lipca 2020 r. – odbiór promesy z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych na kwotę 

2.461.251 PLN z rąk Premiera Mateusza Morawieckiego (wręczenie promes odbyło się w OSiR 

Tuchola). 

8 lipca 2020 r. – podpisanie umowy z Wykonawcą Firmą Budowlano – Drogową „SŁAW-

BUD” Sławomir Boczek, Kończyce 37, 86-170 Nowe na wykonanie zadania: „Przebudowa 

jezdni ulicy Zielonej w Nowem Etap III”. Wartość umowy 421 287,63 zł brutto. 

9 lipca 2020 r. – Notariusz Świecie: ul. Zduńska 8 – sprzedaż nieruchomości, ul. Rynek 13 –  

sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 1. 

9 lipca 2020 r. – Walne Zgromadzenie PUM Nowe. 

16 lipca 2020 r. – spotkanie z rolnikami i mieszkańcami sołectw Twarda Góra, Rychława, 

Gajewo Zabudowania (sołectw ościennych z Gminą Smętowo) oraz dyrektorem Zarządu Dróg 

Powiatowych dot. lokalizacji wiaduktu drogowego nad linią PKP  łączący Twardą Górę  

i Rychławę na wysokości drogi powiatowej. Spotkanie to miało charakter konsultacyjny.  

20 lipca 2020 r. – przekazanie placu budowy Wykonawcy Firmie Budowlano – Drogowej 

„SŁAW-BUD” Sławomir Boczek  dla wykonania robót: „Przebudowa jezdni ulicy Zielonej  

w Nowem Etap III”. 

21 lipca 2020 r. – odbiór końcowy wykonania zadania pn.: „Przebudowa i rozbudowa sieci 

wodociągowych w ulicy Aleja 3 Maja, Kolejowa, Dworcowa i Nowa w Nowem. Etap I – 

Przebudowa sieci wodociągowej w ulicy Aleja 3 Maja w Nowem”. 

22 lipca 2020 r. – podpisanie umowy o dofinansowanie projektu: „Adaptacja poddasza zamku 

krzyżackiego w Nowem” z Urzędem Marszałkowskim Województwa Kujawsko – Pomorskiego 

na kwotę 2 112 859,48 zł. 

28 lipca 2020 r. - odbiór częściowy robót budowlanych w zakresie realizowanej inwestycji pn.: 

„Budowa przedszkola samorządowego w Nowem wraz z wyposażeniem – Etap I.” Wartość 

odbioru robot budowlanych 906 910,24 zł brutto.  

29 lipca 2020 r. – Wideokonferencja z Wojewodą dotycząca sytuacji związanej z COVID 19. 



4 
 

31 lipca 2020 r. – ogłoszenie postępowania o udzielenie zamówienia: „Budowa drogi 

dojazdowej do gruntów rolnych w technologii nawierzchni bitumicznej w obrębie geodezyjnym 

Kozielec na działce nr 304 – etap I”. 

31 lipca 2020 r. – ogłoszenie postępowania o udzielenie zamówienia: „Budowa drogi gminnej 

030307C w miejscowości Osiny, Głodowo od km 3+251,00-koniec etapu II, początek etapu III, 

do km 5+899-koniec zabudowań”. 

1 sierpnia 2020 r. – rozpoczęto w formie elektronicznej, a od 1 września również w wersji 

papierowej przyjmowanie wniosków na zasiłki rodzinne i dodatki do nich na nowy okres 

zasiłkowy trwający od 1 listopada 2020 roku do 31 października 2021 roku. Do dnia 

wczorajszego wpłynęły 353 wnioski, które są rozpatrywane na bieżąco.  

5 sierpnia 2020 r. – podpisanie umowy o udzielenie dofinansowania w wysokości 55% 

wartości kosztów kwalifikowalnych ze środków pochodzących z Funduszu Dróg 

Samorządowych dla zadania: „Budowa drogi gminnej 030307C w miejscowości Osiny, 

Głodowo od km 3+251,00-koniec etapu II, początek etapu III, do km 5+899-koniec 

zabudowań”. 

9 sierpnia 2020 r. – Jubileusz 70-lecie  koła PZW 111 – koło miejskie zrzesza 280 czynnych 

członków. 

10 sierpnia 2020 r. – ogłoszenie postepowania o udzielenie zamówienia: „Przebudowa sieci 

wodociągowej w ulicach Kolejowa, Dworcowa, Nowa, Fabryczna i Sportowa w Nowem.” 

11 sierpnia 2020 r. – podpisanie umowy z Powiatem Świeckim o współpracy w sprawie 

kierowania mieszkańców gminy do objęcia bezpłatnym wsparciem specjalistycznego 

poradnictwa psychologicznego lub terapeutycznego.   

13 sierpnia 2020 r. – złożenie wniosku o dofinansowanie zadania w ramach Funduszu Dróg 

Samorządowych na zadanie: „Budowa drogi gminnej 030301C Bochlin – Włosienica  

w miejscowości Kozielec od km 0+450 do km 0+995.” 

14 sierpnia 2020 r. – odbiór częściowy robót budowlanych w zakresie realizowanej inwestycji 

pn.: „Budowa przedszkola samorządowego w Nowem wraz z wyposażeniem – Etap I.” Wartość 

odbioru robót budowlanych 453 455,12 zł brutto.  

19 sierpnia 2020 r. – otwarcie ofert w postępowaniu przetargowym na wykonanie zadania: 

„Budowa drogi gminnej 030307C w miejscowości Osiny, Głodowo od km 3+251,00-koniec 

etapu II, początek etapu III, do km 5+899-koniec zabudowań”. Wpłynęło 6 ofert. 

19 sierpnia 2020 r. – otwarcie ofert w postępowaniu przetargowym na wykonanie zadania: 

„Budowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych w technologii nawierzchni bitumicznej  

w obrębie geodezyjnym Kozielec na działce nr 304 – etap I”. Wpłynęło 5 ofert. 

20 sierpnia 2020 r. – wideokonferencja z Wojewodą Kuj.-Pom. (dotyczyła wyłącznie roku 

szkolnego 2020/2021 w sytuacji epidemii Covid-19). 

21 sierpnia 2020 r. – wpłynęło dofinansowanie w ramach zrealizowanej inwestycji: 

„Przebudowa ulicy Spacerowej w miejscowości Nowe” w wysokości 53 996,00 zł. 

23 sierpnia 2020 r. – Msza Św. Dożynkowa w kościele parafialnym.  

24 sierpnia 2020 r. – ogłoszenie postępowania o udzielenie zamówienia: „Adaptacja poddasza 

zamku krzyżackiego w Nowem”. 

27 sierpnia 2020 r. – otwarcie ofert w postępowaniu przetargowym na wykonanie zadania: 

„Przebudowa sieci wodociągowej w ulicach Kolejowa, Dworcowa, Nowa, Fabryczna  

i Sportowa w Nowem.” Wpłynęły 4 oferty. 
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31 sierpnia 2020 r. – otrzymanie zgody Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu na wydłużenie 

okresu  realizacji projektu pt. Gminny Model Usług Opiekuńczych o 90 dni, czyli  do 30 

listopada 2020 świadczyć będą usługi nadal psychiatra, rehabilitant, pielęgniarka 

środowiskowa, psycholog, asystent osoby niepełnosprawnej i opiekunka środowiskowa. 

4 września 2020 r. – odbiór II etapu prac na ul. Zielona. 

7-18 września 2020 r. – Burmistrz przebywał na urlopie wypoczynkowym. 

10 września 2020 r. – ogłoszenie postępowania o udzielenie zamówienia: „Utwardzenie części 

działek nr 587/3, 589/1, 459/2, 463/8, 467/1, 472/1 – ul. Boczna i Długie Ogrody w Nowem.” 

18 września 2020 r. – otwarcie ofert w postępowaniu: „Adaptacja poddasza zamku 

krzyżackiego w Nowem”. Wpłynęło 8 ofert. 

22 września 2020 r. – podpisanie umowy z Wykonawcą WIMAR Sp. z o.o., ul. Nadrzeczna 

24, 86-010 Koronowo na wykonanie zadania: „Przebudowa sieci wodociągowej w ulicach 

Kolejowa, Dworcowa, Nowa, Fabryczna i Sportowa w Nowem.” Wartość umowy 1 040 878,47 

zł brutto. Przekazanie placu budowy. 

25 września 2020 r. – podpisanie umowy z Wykonawcą Kwidzyńskim Przedsiębiorstwem 

Robót Drogowo – Budowlanych „STRZELBUD” Sp. z o.o., ul. Lotnicza, 82-500 Kwidzyn na 

wykonanie zadania pn.: „Budowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych w technologii 

nawierzchni bitumicznej w obrębie geodezyjnym Kozielec na działce nr 304 – etap I”. Wartość 

umowy 218 272,73 zł brutto. Przekazanie placu budowy. 

25 września 2020 r. –  podpisanie umowy z Wykonawcą Kwidzyńskim Przedsiębiorstwem 

Robót Drogowo – Budowlanych „STRZELBUD” Sp. z o.o., ul. Lotnicza, 82-500 Kwidzyn na 

wykonanie zadania pn.: „Budowę drogi gminnej 030307C w miejscowości Osiny, Głodowo od 

km 3+251,00-koniec etapu II, początek etapu III, do km 5+899-koniec zabudowań”. Wartość 

umowy 1 766 246,94 zł brutto. Przekazanie placu budowy. 

25 września 2020 r. – otwarcie ofert w postępowaniu przetargowym na wykonanie zadania: 

„Utwardzenie części działek nr 587/3, 589/1, 459/2, 463/8, 467/1, 472/1 – ul. Boczna i Długie 

Ogrody w Nowem.” Wpłynęły 2 oferty. 

28-29 września 2020 r. – udział w Walnym Zgromadzeniu Członków Spółdzielni 

Mieszkaniowej. 

Pytania: brak 

 

 

 

 

Ad.3/ Informacja o stanie bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na terenie     

Gminy Nowe 

Przewodniczący Rady powitał nowego Komendanta Komisariatu Policji w Nowem asp. szt. 

Pawła Nowickiego, przypomniał, że do niedawna pracowaliśmy z Komendantem Jarosławem 

Chabowskim, który przeszedł na emeryturę. Przewodniczący Rady wyraził nadzieję, że 

współpraca będzie się układała tak pomyślnie, jak do tej pory. 

Burmistrz Nowego Czesław Woliński dodał, że współpracowaliśmy przez jakiś czas  

z Komendantem Marcinem Pawlakiem, który jest obecny na dzisiejszej sesji. 
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a) Komendant Komisariatu Policji w Nowem asp. szt. Paweł Nowicki przedstawił 

informację o stanie porządku publicznego na terenie Gminy Nowe za okres 8 miesięcy 

2020 r.: 

 

                „Komisariat Policji w Nowem od dnia 01.10.2016 r. obejmuje swoim zasięgiem dwie 

gminy: Gminę Nowe oraz Gminę Warlubie. Do obsługi gmin Komisariat Policji w Nowem 

dysponuje dwudziestoma jeden etatami, w tym etat kierownika Ogniwa Prewencji,  dwa etaty  

detektywów i jeden etat referenta Zespołu do spraw Kryminalnych, pięciu dzielnicowych, 

dziesięciu policjantów Ogniwa Prewencji oraz Jednoosobowe stanowisko do spraw wykroczeń. 

Na obecną chwilę trzy etaty pozostają nieobsadzone oraz dodatkowo dwóch policjantów jest  

w trakcie odbywania adaptacji zawodowej, po ukończonym kursie podstawowym i jeden jest 

w trakcie odbywania kursu podstawowego.  

 

 

    1. Charakterystyka rejonu i zagrożeń. 

           Funkcjonariusze Komisariatu w omawianym okresie oprócz działań na terenie 

podległym jednostce realizowali różne zadania w ramach działania Komendy Powiatowej 

Policji w Świeciu.  Przez teren służbowy Komisariatu Policji w Nowem przebiega sieć różnych 

dróg w tym kilka o dużym nasileniu ruchu, do których należy zaliczyć kilkukilometrowy 

odcinek Autostrady A1 wraz z węzłem w Warlubiu, droga krajowa nr T 91, droga wojewódzka 

nr 214.  Duża liczba stacji benzynowych,  lokali  na trasie ma zapewne wpływ na występowania 

różnego rodzaju przestępstw, takich, jak kradzieże i kradzieże z włamaniem. Działalność lokali 

na terenie gmin czynnych w godzinach wieczorowo - nocnych zwiększa również możliwość 

występowania wykroczeń porządkowych, jak i zdarzeń kryminalnych uciążliwych dla 

przeciętnego obywatela tj. kradzieże, pobicia, zakłócanie ciszy nocnej, czy akty wandalizmu. 

             Na terenie gmin znajduje się kilka placówek oświatowych. Z inicjatywy dzielnicowych 

przeprowadzane są spotkania, w których biorą udział uczniowie tych placówek, jak i grono 

pedagogiczne. W trakcie spotkań przeprowadzane są pogadanki na temat zagrożeń, które niosą 

uzależnienia, odpowiedzialności karnej nieletnich, zachowań w sytuacjach niebezpiecznych.  

Dzielnicowi, w ramach działań profilaktycznych „Bezpieczna szkoła”, są w stałym kontakcie 

z placówkami oświatowo – wychowawczymi w celu monitorowania środowiska dzieci  

i młodzieży szkolnej, dla podjęcia działań wyprzedzających zagrożenia, zapobiegających 

przestępczości wśród nieletnich.  

              Na terenie podległym rejonie służbowym funkcjonują dwa kluby piłkarskie, 

prowadzące po kilka drużyn na różnych poziomach rozgrywek, i tak: w Gminie Nowe 

funkcjonują drużyny piłkarskie  MLKS „Wisła” Nowe, w których mamy następujące drużyny: 

seniorzy Klasa B grupa 2, Młodziki IV liga okręgowa grupa 4, Trampkarze II liga wojewódzka 

grupa Zachodnia. Na terenie Gminy Warlubie jest to drużyna „Start Warlubie”, posiadająca 

drużynę seniorów Klasy okręgowej grupa 1. Nakłada to na funkcjonariuszy i organizatorów 

zawodów piłkarskich kolejne zadania, wymagające stałej współpracy, zapewniającej 

bezpieczeństwo na obiektach sportowych, jak i po zakończeniu zawodów na terenie gmin. 

             Fakt usytuowania licznych dróg, w tym szybkiego ruchu na terenie podległym KP 

Nowe powoduje występowanie dużego natężenia ruchu kołowego, a co za tym idzie wzrasta 

możliwość zaistnienia wypadków drogowych oraz kolizji, a w sezonie piłkarskim nakłada 

dodatkowy obowiązek na policjantów zabezpieczenia tych tras oraz znajdujących się przy 

trasach sklepów i innych obiektów użyteczności publicznej, w trakcie przemieszczania się grup 

kibiców.  

            Poza opisanymi już czynnikami determinującymi charakter służby i potencjalnych 

zagrożeń należy również wspomnieć o terenach leśnych występujących na znacznym obszarze 

Gminy Warlubie oraz licznych akwenach wodnych, które powodują występowania 
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kłusownictwa i drobnego szkodnictwa leśnego oraz wodnego. Okoliczności te jednak 

pozwalają na angażowanie w ramach wspólnych służb prewencyjnych funkcjonariuszy innych 

formacji ochronno – porządkowych, jak Straż Leśna i Straż Rybacka.     

            Jak widać, zagrożenia występujące na terenie działania KP Nowe mają różnorodny 

charakter i nakłada to na funkcjonariuszy tutejszej jednostki szczególnego zakresu wiedzy  

i umiejętności w celu eliminowania ewentualnych zagrożeń. 

           Poniżej przedstawiam osiągnięte wyniku pionu kryminalnego oraz prewencji 

uzyskane w strukturze Komisariatu Policji w Nowem. 

  

                        I.  Przestępczość kryminalna. 

           Funkcjonariusze Komisariat Policji w Nowem, w analizowanym okresie, wszczęli 

ogółem 150 postępowań przygotowawczych, w tym z terenu Gminy Nowe 103 postępowania. 

W analogicznym okresie roku ubiegłego wszczęte zostały 172 postępowania, w tym 117  

z terenu Gminy Nowe. Nastąpił spadek wszczętych postępowań w odniesieniu zarówno do 

Gminy Nowe, jak i Gminy Warlubie. We wszystkich wszczętych postępowaniach osiągnięto 

wskaźnik wykrywalności na poziomie  80,60%.  W poszczególnych kategoriach przestępczości 

sytuacja za okres ośmiu miesięcy przedstawia się  w sposób następujący:  

- przestępstwa kryminalne –  stwierdzono 83 czyny i  osiągnięto wykrywalność 

rzędu 67,46%, 

-  przestępstwa kradzieży cudzej rzeczy –  stwierdzono 11 czynów  i osiągnięto 

wskaźnik wykrywalności 36,36%,  

- przestępstwa kradzieży z włamaniem –  stwierdzono 9 czynów  i osiągnięto 

wskaźnik wykrywalności  33,33%, 

- przestępstwa uszkodzenia mienia –  stwierdzono 10 czynów i osiągnięto 

wskaźnik wykrywalności  40,00%, 

-  uszkodzenie ciała – stwierdzono 5 czynów i osiągnięto wskaźnik wykrywalności 

na poziomie 100 %, 

- bójka, pobicie   – stwierdzono 2 czyny i osiągnięto wskaźnik wykrywalności na 

poziomie 100 %  

- przestępstwa drogowe –  kierowanie pojazdem w stanie nietrzeźwości - art. 

178a§1kk –  stwierdzono 18 czynów. 

   Strukturę zagrożeń w poszczególnych kategoriach przestępstw na 

terenie gminy Nowe w porównaniu do analogicznego okresu roku ubiegłego 

obrazuje poniższa tabela: 
                                              STRUKTURA ZAGROŻEŃ    

           

   

01-09.2019 

gmina  

Nowe 

01-09.2019 

gmina 

Warlubie 

01-09.2019 

KP Nowe 

01-09.2020 

gmina   

Nowe 

01-09.2020 

gmina 

Warlubie 

  01-09.2020       

   KP Nowe 

 

Rodzaj zdarzenia   Ilość Ilość Ilość Ilość Ilość         Ilość  

kradzież z włamaniem   6 4 10 8 1 9  

kradzież samochodu   2 0 2 1 0 1  

pozostałe kradzieże   13 6 19 8 2 10  

uszkodzenie mienia   1 2 3 7 3 10  

kierowanie pojazdem 

mechanicznym w stanie 

nietrzeźwości 

20 11 

 

31 9 10 19 

 

kierowanie 

pojazdem/rowerem wbrew 

zakazowi sądowemu 

7 1 

8 

3 1 4 
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bójka, pobicie   1 0 1 1 1 2  

uszkodzenie ciała   4 2 6 4 1 5  

przestępstwa narkotykowe  2 1 3 3 0 3  

inne przestępstwa   61 28 89 61 29 90  

Ogółem     117 55 172 105 48 153  

           

          Analizując powyższe zestawienie można stwierdzić, że nastąpił spadek w ilości  

odnotowanych  przestępstw w odniesieniu do roku ubiegłego.  Omawiając kategorię  „kradzieże 

pojazdów”, to odnotowano jedno przestępstwa na terenie Gminy Nowe  – kradzież samochodu 

marki VW Crafter z terenu parkingu przy jeziorze „Czarownic” ul. Gen. Komierowskiego. Nie 

odnotowano kradzieży pojazdu na terenie Gminy Warlubie. Na ten stan rzeczy niewątpliwie 

wpływ mają kontrole prewencyjne miejsc zagrożonych, szczególnie parkingów na Os. 

Nadwiślańskim I i II, Os. Myśliwskim, Os. Jana Pawła II. Na bieżąco monitorowane są parkingi 

przy stacjach paliw oraz drogi wyjazdowe z Nowego. Analizując kategorię „kradzież mienia” 

na terenie Gminy Nowe stwierdzić należy, że nastąpił spadek zdarzeń z 19 w roku 2019 do 10 

przestępstw w omawianym okresie. Odnotowano również spadki w takich kategoriach jak: 

„kradzież z włamaniem”, „kradzież samochodu”, „kierowanie pojazdem mechanicznym  

w stanie nietrzeźwości”, „uszkodzenie ciała” i „kierowanie pojazdem/rowerem wbrew 

zakazowi sądu”. Nastąpił natomiast zauważalny wzrost w kategorii „uszkodzenia mienia”  

z 3 zdarzeń w roku 2019 do 10 zdarzeń w roku bieżącym oraz w kategorii „bójki – pobicia” 

wzrost o 1 zdarzenie. Na dotychczasowym poziomie utrzymują się przestępstwa narkotykowe. 

                      Policjanci Komisariatu Policji w Nowem podejmowali również wspólnie  

z Wydziałem Kryminalnym Komendy Powiatowej Policji w Świeciu szereg działań mających 

na celu ujawnianie osób posiadających, czy też rozprowadzających środki odurzające, 

prowadzili szereg kontroli młodzieży w rejonie lokali znajdujących się na terenie Nowego.  

W wyniki podejmowanych działań w omawianym okresie, na terenie Gminy Nowe ujawniono 

3 przestępstwa z art. 62 ust.1 Ustawy o Przeciwdziałaniu Narkomanii – posiadania środków 

odurzających. Ujawnione zostały środki odurzające w postaci heroiny, amfetaminy, marihuany, 

tabletek oraz dopalaczy. Na terenie Gminy Warlubie do chwili obecnej nie odnotowano 

przestępstw  narkotykowych.  

                             II.  Bezpieczeństwo na drogach 

           W analizowanym okresie na terenie Gminy Nowe zaistniało 65 zdarzeń drogowych.  

Z tego: 

- wypadki drogowe – 3          

- kolizje drogowe –  68       

- zabici – 1                            

- ranni –  4                            

         Na terenie Gminy Nowe odnotowano trzy wypadki drogowe, w wyniku 

których zginęła jedna osoba i cztery osoby zostały ranne.  

           Obszarem najbardziej zagrożonym zdarzeniami drogowymi na terenie 

Gminy Nowe  jest obszar wiejski, gdzie odnotowano 35 kolizji drogowych. Na 

terenie miejskim odnotowano 30 kolizji drogowych. Odnotowano spadek zdarzeń 

drogowych w odniesieniu do 2019 roku.  

              Innym zjawiskiem mającym znaczny wpływ na bezpieczeństwo na drogach 

są nietrzeźwi kierujący. W okresie 8 miesięcy policjanci KP Nowe zatrzymali 19 

osób kierujących pojazdami mechanicznymi w stanie nietrzeźwości.  Rozpatrując 

tylko Gminę Nowe zatrzymanych było 9 nietrzeźwych kierujących. Ponadto 

odnotowano również kierujących posiadających aktywny zakaz kierowania 

zarówno pojazdami mechanicznymi, jak i rowerami. W omawianym okresie w KP 
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Nowe wszczęte zostały 4  postępowania przygotowawcze o czyn z art. 244kk  

i 3 postępowania o czyn z art 180akk.  

III – Zestawienie wyników działalności prewencyjnej  

         W okresie 8 miesięcy bieżącego roku policjanci KP Nowe, na terenie Gminy 

Nowe i Gminy Warlubie nałożyli ogółem 274 mandaty karne kredytowane. Rozpatrując tylko 

Gminę Nowe mandatów nałożonych zostało 191, w tym: 

                -   104 mandaty porządkowe,   

  -   87 mandatów za wykroczenia w ruchu drogowym. 

      Policjanci Ogniwa Prewencji Komisariatu Policji w Nowem, w ramach pełnionych 

służb na terenie dwóch gmin: 

 wylegitymowali 3882 osoby, 

 przeprowadzili 927  kontroli pojazdów, 

 zastosowali 435 pouczeń za popełnione wykroczenia porządkowe 

oraz w ruchu drogowym,   

 zatrzymali sprawców na gorącym uczynku: kradzieży z włamaniem 

– 1, kradzieży  mienia – 2,  sprawców innych przestępstw – 33, 

- zatrzymali 3  prawa jazdy oraz 29 dowodów rejestracyjnych, 

- wykonali 123  doprowadzenia z tego: 

 w celu wytrzeźwienia do izby wytrzeźwień -  58 

 w celu wytrzeźwienia do jednostki Policji - 4 

 w celu wytrzeźwienia do miejsca zamieszkania lub pobytu – 30 

 w celu wytrzeźwienia do podmiotu leczniczego – 2 

 do zakładów karnych – 8 

 do innych organów – 30. 

 

           W trakcie ośmiu miesięcy bieżącego roku policjanci Komisariatu Policji w Nowem 

przeprowadzili ogółem  1014  interwencji. Z tego: 

- domowych – 129, 

- w miejscach publicznych – 885. 

           Wśród interwencji domowych, w 32 przypadkach stwierdzono przemoc w rodzinie  

i sporządzono „Niebieską kartę”. Prowadzone wspólne działania dzielnicowych we współpracy 

z pracownikami socjalnymi oraz innymi instytucjami w ramach spotkań Zespołu 

Interdyscyplinarnego przy urzędach gmin, przyczyniają się do spadku ilości interwencji, 

szczególnie tych, związanych z przemocą w rodzinie. W związku z tym, iż duża część 

interwencji wiązana jest z nadużywaniem alkoholu przez jedną ze stron konfliktu / w 25 

przypadkach osoba podejrzewana, że stosuje  przemoc w rodzinie była pod wpływem alkoholu/ 

dzielnicowi starają się pomóc rodzinom kierując taką osobę na leczenie odwykowe. W  okresie 

od stycznia do sierpnia 2020 r. dzielnicowi sporządzili łącznie 6 wniosków do Komisji ds. 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych przy Urzędzie Gminy w Nowem o skierowanie na 

leczenie odwykowe. 

               W ramach podejmowanych inicjatyw ze strony Policji, a mający na celu ułatwienie 

kontaktu z policją było uruchomienie w dniu 09.09.2016 r. na terenie województwa kujawsko-

pomorskiego „Krajowej Mapy Zagrożeń Bezpieczeństwa”. Za pomocą tego narzędzia można 

przekazywać informacje o zagrożeniach występujących w okolicy. Mapa zawiera również 

informacje pochodzące z baz policyjnych dotyczące zagrożeń najbardziej uciążliwych 

społecznie, zgłoszenia na mapę można dokonać za pośrednictwem interaktywnej strony 

internetowej. Naniesione na Mapę zagrożenia ukierunkowują działania Policji. W okresie od 

stycznia do końca sierpnia 2020 r. mieszkańcy Nowego przekazali za pomocą mapy  

2 informacje o ujawnionych zagrożeniach. Zgłoszenia dotyczyły następujących zagrożeń: 

 dzikiego wysypiska śmieci – 1 jedno zgłoszenie - nie potwierdzone, 
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 nieprawidłowe parkowanie – jedno zgłoszenie – potwierdzone wyeliminowane.  

          Jak widać narzędzie to jest bardzo pomocne funkcjonariuszom, gdyż pozwala ukierunkować 

działania i podejmować czynności zmierzające do wyeliminowania zagrożenia. Spadek 

wykorzystania opisanego narzędzia  w stosunku do roku ubiegłego, kiedy to odnotowano 25 

zgłoszeń, wymaga jego stałego propagowania wśród mieszkańców naszej gminy, w celu 

podnoszenia świadomości jego wykorzystania oraz skuteczności w zakresie przekazywanych 

zagrożeń.         

               Analizując wyniki osiągnięte przez funkcjonariuszy Komisariatu Policji w Nowem, 

zarówno pionu kryminalnego, jak i prewencji na przestrzeni ubiegłych lat można zauważyć, że 

są to dane płynne, na których wielkość składa się wiele czynników. Jednym z nowych zjawisk, 

z którym musiała się zmierzyć między innymi Policja jest zagrożenie, jakie niesie za sobą 

rozprzestrzenianie się wirusa SARS-CoV-2 COVID-19. Ważnym jest, aby w porę podejmować 

działania wyprzedzające, dzięki którym będzie można wcześnie zareagować na rodzące się 

nieprawidłowości i zagrożenia. Wsparcie finansowe z budżetu Gminy Nowe pozwoliło na 

stworzenie dodatkowych patroli prewencyjnych, które wystawiane były w dniach, w których, 

jak wynikało z analizy stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego, w danym okresie 

występowały największe zagrożenia. Ponadto płatne służby wystawiane były w przypadku 

organizowania imprez na terenie miasta pod kątem zabezpieczenia porządku publicznego. 

Dyslokacja służb odbywała się w miejscach najbardziej zagrożonych występowaniem 

przestępstw i wykroczeń. Możliwość szybkiej reakcji na zaistniałe zdarzenie zdecydowanie 

wpływa na poczucie bezpieczeństwa mieszkańców Gminy Nowe. W dalszym ciągu nasza 

służba skupiać się będzie przede wszystkim na działaniach mających na celu podnoszenie 

bezpieczeństwa poprzez realizację takich zadań jak: 

 poprawa efektywności działań w zakresie ujawniania osób posiadających  

i rozprowadzających środki odurzające oraz dopalacze, 

 aktywizacja działań na rzecz ujawniania nietrzeźwych oraz będących pod wpływem 

środków odurzających uczestników ruchu drogowego, 

 współpraca z podmiotami pozapolicyjnymi w zakresie promowania bezpiecznych 

zachowań wśród dzieci i młodzieży oraz przeciwdziałania przemocy  w rodzinie,  

 podniesienie skuteczności działań w zwalczaniu przestępczości najbardziej 

uciążliwej społecznie, w tym ograniczanie aspołecznych zachowań w lokalnym 

środowisku, 

 zapobieganie przestępczości i demoralizacji nieletnich, 

 ukierunkowanie na poprawę bezpieczeństwa w ruchu drogowym,  

          - systematycznie podnoszenie poziomu poczucia bezpieczeństwa wśród mieszkańców  

Gminy Nowe, jak i Warlubie poprzez ograniczenie ilości przestępstw i wykroczeń. 

       W imieniu swoim oraz wszystkich funkcjonariuszy pragnę serdecznie podziękować 

Burmistrzowi Gminy Nowe, wszystkim Samorządowcom, którzy okazali zrozumienie dla 

problemów występujących przy realizacji ustawowych zadań przez Policję i w poczuciu 

współodpowiedzialności za bezpieczeństwo udzielili  finansowego oraz merytorycznego 

wsparcia. Jestem przekonany, że to zrozumienie i ta przychylność będzie zawsze towarzyszyła 

naszej bardzo dobrej wzajemnej współpracy na przyszłe lata. 

Pytania: brak 

 

b) Przewodniczący Rady poprosił przedstawiciela Komendanta Powiatowego Policji  

o informację, jak wygląda sytuacja bezpieczeństwa w Gminie Nowe na tle pozostałych 

gmin naszego powiatu. 

 

Głos zabrał Z-ca Komendanta Powiatowego Policji mł. insp. Wojciech Sztejka: 
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Powitał zebranych, poinformował, że chętnie odpowie na pytania, ze swojej strony dodał, że 

Komisariat Policji w Nowem jest ważną jednostką dla KPP Świecie z punktu widzenia powiatu. 

Jest to druga jednostka Policji na terenie naszego powiatu, jak wspomniał Komendant liczy 21 

policjantów. Ponieważ jednostka ta jest daleko oddalona od Świecia, musi być jednostką  

w miarę samodzielną. KPP Świecie wspiera wszelkie działania Komisariatu w Nowem, często 

policjanci ruchu drogowego mają służby, wsparcie jest też ze strony pionu kryminalnego. 

Jednym z przykładów jest współpraca przy działaniach w sprawie pożarów w Gminie Nowe. 

KPP Świecie stara się, aby obsada Komisariatu była zawsze pełna, bez wakatów. Obecnie 

sytuacja w kraju spowodowała, że został zakłócony proces szkolenia w Policji, wielu 

kandydatów oczekuje obecnie na przyjęcie do Policji i przeszkolenie. KPP Świecie stara się  

w miarę możliwości wspierać sprzętowo Komisariat w Nowem. Sprzęt otrzymują z Komendy 

Wojewódzkiej Policji, przydziały są centralne. Z-ca Komendanta Powiatowego Policji 

podziękował Burmistrzowi i radnym za współpracę i wsparcie finansowe, dzięki czemu 

zakupiono pojazdy dla Komisariatu w Nowem. 

 

Pytania: 

Przewodniczący Rady ponowił pytanie o informację, jak wygląda sytuacja bezpieczeństwa  

w Gminie Nowe na tle pozostałych gmin naszego powiatu? 

 

Z-ca Komendanta Powiatowego Policji mł. insp. Wojciech Sztejka – jednostka w Nowem 

nie odbiega na tle powiatu, jeżeli chodzi o wykrywalność to jest na poziomie średnim. 

 

c) Informację o realizacji zadań z zakresu zarządzania kryzysowego i obrony cywilnej 

przedstawił Kierownik Referatu Organizacyjnego i Zarządzania Kryzysowego 

urzędu Gminy Nowe Grzegorz Matusiak: 

 

    „Sytuacja w naszej gminie i na całym świecie w bieżącym roku została zdominowana przez 

epidemię, a później pandemię spowodowaną koronawirusem Covid19. 

Pierwszy przypadek zakażenia tym koronawirusem w Polsce stwierdzono 4 marca 2020 r.  

w szpitalu w Zielonej Górze, gdzie zdiagnozowano zachorowanie 66-letniego mężczyzny, 

który przyjechał autokarem z Niemiec. W Bochlinie w domu 10 marca  zmarł 72-letni obywatel 

Niemiec, który miał objawy grypopodobne. Przyczyną jego śmierci były prawdopodobnie 

powikłania pogrypowe. Jednak służby sanitarne, żeby nie generować paniki, postanowiły 

pobrać próbki na obecność koronawirusa, wynik analizy był ujemny. Osoby, które miały 

w ostatnim czasie kontakt z mężczyzną, a więc trójka domowników, zostali poddani 

dwutygodniowej kwarantannie domowej. Aby mieć całkowitą pewność co do bezpieczeństwa 

sanitarnego, dom, w którym przebywał zmarły, zgodnie z zaleceniami Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Świeciu, został poddany dezynfekcji. 

 W okresie od 14 do 20 marca obowiązywał w Polsce stan zagrożenia epidemicznego. Od 20 

marca obowiązuje w Polsce stan epidemii. Od 15 marca zamknięto granice Polski dla ruchu 

lotniczego oraz kolejowego. Wprowadzono kontrole paszportowe na wszystkich granicach 

lądowych, a do kraju pozwolono wjeżdżać tylko pracownikom. Po przekroczeniu granicy drogą 

lądową obowiązywała 14 dniowa kwarantanna, za której złamanie groziła grzywna  

w wysokości 5000 złotych. Wprowadzono zakaz zgromadzeń publicznych powyżej 50 osób,  

w tym zgromadzeń państwowych i religijnych. Dla osób powracających z zagranicy, które 

powinny odbyć kwarantannę zbiorową, przygotowano Wiejski Dom Kultury w Bochlinie, dla 

20 osób. Obiekt ten nie spełniał jednak warunków i po uzyskaniu zgody  właściciela, podjęto 

decyzję o przeznaczeniu Hotelu Gościniec w Zdrojewie na kwarantannę zbiorową dla 50 osób.  

Przez służby Wojewody obiekt ten był traktowany jako rezerwowy. Podstawowym miejscem 

do odbycia kwarantanny zbiorowej dla powiatu świeckiego, zatwierdzonym przez Wojewodę, 

https://pl.wikipedia.org/wiki/Pacjent_zero
https://pl.wikipedia.org/wiki/Zielona_G%C3%B3ra
https://pl.wikipedia.org/wiki/Autokar
https://pl.wikipedia.org/wiki/Niemcy
https://pl.wikipedia.org/wiki/Stan_zagro%C5%BCenia_epidemicznego
https://pl.wikipedia.org/wiki/Epidemia
https://pl.wikipedia.org/wiki/Kwarantanna_(medycyna)
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jest internat Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Świeciu. Kwarantannę zbiorową trzech 

mieszkańców gminy odbywało w tym internacie. Koszty ich pobytu finansował Wojewoda. 

Kwarantannę domową przeszło około 300 osób. Przestrzeganie kwarantanny domowej 

nadzoruje policja. Na dzień dzisiejszy mamy na terenie gminy 13 osób poddanych 

kwarantannie domowej (4 w Zdrojewie, w Bochlinie 3 i w Twardej Górze 6). 

W ramach profilaktyki zamknięto przedszkola i szkoły na okres 12–25 marca. Przy czym od 12 

marca nie było zajęć, ale dzieci mogły przychodzić na zajęcia (jeśli rodzice nie mogli się nimi 

zająć), a dopiero od 16 marca było całkowite zamknięcie.  Od 25 marca szkoły przeszły na 

nauczanie zdalne. 

Nowe zasady bezpieczeństwa w związku z koronawirusem wprowadzono 25 marca 2020.  

Wprowadzono m.in. zakaz przemieszczania się oprócz: 

- wykonywania czynności zawodowych lub zadań służbowych, oraz zakupu towarów  

  i usług z tym związanych, 

- zaspokajania niezbędnych potrzeb związanych z bieżącymi sprawami życia    

  codziennego,  

- wykonywania świadczeń na rzecz przeciwdziałania skutkom COVID-19, w tym  

  w ramach wolontariatu, 

- sprawowania lub uczestniczenia w sprawowaniu kultu religijnego, w uroczystościach 

  religijnych mogło uczestniczyć 5 osób. 

Zakazane zostały zgromadzenia powyżej 2 osób, wprowadzono ograniczenia dotyczące 

przemieszczania się środkami publicznego transportu zbiorowego, pieszo mogły poruszać się 

osoby w odległości nie mniejszej niż 1,5 m. 

Na wypadek prawdopodobnych zdarzeń związanych z koronawirusem  Starostwo przekazało 

dla OSP Nowe 30 maseczek, 20 kombinezonów ochronnych i 3 okulary ochronne.  

W czasie pandemii OSP Nowe trzykrotnie wykonała dezynfekcję przystanków, ławek 

ulicznych i Gminnej Przychodni Zdrowia. Mieszkańcy gminy powyżej 65 roku życia, za 

pośrednictwem Spółdzielni Mieszkaniowej i strażaków, otrzymali 1350 maseczek, 

zakupionych przez Gminę Nowe. 

W związku z ogłoszeniem  stanu zagrożenia epidemicznego wprowadzono zmiany  

w funkcjonowaniu Urzędu Gminy. Celem było ograniczenie ilości osób znajdujących się na 

terenie obiektu. Interesanci mogli dokonywać osobiście w Urzędzie Stanu Cywilnego 

zgłoszenia zgonów oraz narodzin (wyłącznie w przypadku konieczności złożenia oświadczenia 

ojcostwa). Śluby cywilne odbyły się w ustalonych terminach, dążąc do ograniczenia liczby 

gości biorących udział w ceremonii. 

We wszystkich pozostałych sprawach zalecono kontakt elektroniczny i telefoniczny.  

Druki związane z Urzędem Gminy interesanci mogli pobrać ze strony BIP oraz     

z zasobnika znajdującego się na drzwiach wejściowych. Do odbioru wniosków, deklaracji  

i innych pism przygotowano skrzynkę podawczą na drzwiach Urzędu. 

        Początkowo wszelkie opłaty, w tym podatek od nieruchomości dokonywano przez 

bankowość elektroniczną lub w bankach. W miarę upływu czasu została uruchomiona kasa, 

początkowo na parterze, później na I piętrze. Obecnie interesanci mogą poruszać się na  parterze 

i w drodze do kasy. Bezpośredni kontakt interesantów z pracownikami odbywa się w Biurze 

Obsługi Klienta, Urząd Stanu Cywilnego przyjmuje interesantów we wszystkich sprawach  

w swoim biurze. Obsługa interesantów odbywa się z zachowaniem wymogów sanitarnych. 

Od 8 sierpnia 2020 r. wprowadzono nowe zasady bezpieczeństwa, w powiatach, w których 

wzrost zakażeń jest większy niż w pozostałych częściach Polski, obowiązują dodatkowe 

obostrzenia. 

Na mapie zagrożeń powiat świecki  oznaczany jest kolorem zielonym i tu obowiązują 

następujące zasady: 

https://pl.wikipedia.org/wiki/Kult_religijny
https://pl.wikipedia.org/wiki/Publiczny_transport_zbiorowy
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 - zniesiony jest limit uczestników pogrzebów, na uroczystości może pojawić się   więcej osób, 

nadal obowiązuje zasada: 1,5 m dystansu społecznego albo maseczka, nie dotyczy ona osób 

wykonujących posługę, 

- nie ma limitów dotyczących liczby klientów przebywających w jednym czasie na terenie 

sklepu czy centrów handlowych, 

- w placówkach gastronomicznych nadal musi być zachowana odpowiednia odległość między 

stolikami (2 m), przy stoliku obowiązują maseczki (nie dotyczy to konsumpcji) i np. przy 

wyjściu do toalety, zachowane zostają  dotychczasowe reżimy sanitarne (np. dezynfekcja 

stolików), 

- w sklepach obowiązkowe jest noszenie rękawiczek i maseczek, 

- na weselach może być obecnych 150 osób, bez obsługi. 

Przed rozpoczęciem roku szkolnego, z zapasów rządowych, szkoły otrzymały 6300 maseczek, 

12 termometrów i 1300 l. płynów dezynfekcyjnych, natomiast Przedszkole Samorządowe 1300 

maseczek i 510 l. płynów dezynfekcyjnych.   

 Do dnia dzisiejszego na terenie Gminy Nowe nie potwierdzono żadnego przypadku zakażenia 

koronawirusem. 

    Podstawowymi formacjami ratowniczymi kierowanymi do akcji w razie niespodziewanych 

zdarzeń są jednostki OSP. 

OSP w Nowem liczy czynnych 38 członków, jednostka  OSP w Rychławie  liczy 20  członków, 

OSP w Małym Komorsku – 11 członków.  

Wszyscy strażacy są ubezpieczeni, przeszli badania lekarskie i właściwe szkolenia. 

OSP Nowe w tym roku brała udział przy 41 pożarach, przy 61 innych zdarzeniach, były również 

4 alarmy fałszywe. OSP Rychława brała udział przy 11 pożarach i 4 miejscowych zagrożeniach. 

W ubiegłym roku pisałem o strażakach z Małego Komorska gdzie widać napływ młodzieży, 

która ma ochotę do działania. Ich aktywność została dostrzeżona w Komendzie Powiatowej  

w Świeciu i są teraz często wzywani do pomocy. Brali udział przy 11 pożarach i 4 miejscowych 

zagrożeniach. 

       W bieżącym roku w ramach finansowania krajowego systemu ratowniczo-gaśniczego,  

z budżetu państwa, za pośrednictwem Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 

przyznano dla OSP Nowe 10479 zł. Na zakup nowego ciężkiego samochodu ratowniczo – 

gaśniczego Nowe otrzymało z Komendy Głównej PSP 550 000 zł. Na ten cel straż otrzymała 

również dotację 30 000 zł ze Starostwa i 7000 zł z Banku Spółdzielczego w Nowem. Będzie to 

samochód VOLVO zabierający 9500 l wody. Przeprowadzono postępowanie przetargowe i do 

końca listopada samochód zostanie przekazany jednostce. Z zasobów PSP, w bieżącym roku 

pozyskano samochód drabinę na podwoziu Stara o zasięgu 21 metrów, rocznik 1998, natomiast 

drabina zainstalowana na tym samochodzie ma 10 lat.  

OSP Mały Komorsk otrzymała z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji 4300 zł 

na remont strażnicy i  3500 zł na zakup sprzętu. 

      W bieżącym roku na terenie Gminy Nowe nie wystąpiły ekstremalne zjawiska 

atmosferyczne. Nie było mrozu, śniegu, latem nie było nawalnych deszczów i wichur. Susza 

wystąpiła na glebach kategorii I, a więc najsłabszych w III dekadzie sierpnia w ziemniakach, 

kukurydzy i roślinach strączkowych.  

Ad.4/ Informacja o bieżącej sytuacji w rolnictwie 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni otrzymali materiały na ten temat. Ze 

względu na to, że zadania gminy w tym zakresie są nikłe ograniczymy się do ewentualnych 

pytań ze strony radnych do Inspektora Leszka Cejrowskiego, który w imieniu Burmistrza 

przygotował ten materiał.  Ewentualnie pytania dotyczące spisu rolnego. 

Pytania: brak 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę w obradach trwającą od godz. 1556 do 

godz. 1608. 
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W trakcie przerwy obrady opuścił radny Grzegorz Derengowski, od tego momentu w sesji 

uczestniczyło 12 radnych. 

Ad.5/ Ocena działalności Przedsiębiorstwa Usług Miejskich w zakresie zadań zleconych przez 

gminę 

Informację na temat działalności Przedsiębiorstwa Usług Miejskich w roku 2019 przedstawił 

Prezes Zarządu Krzysztof Tonklewicz. 

Prezes powitał zebranych i poinformował, że w roku 2019 jednostka zajmowała się 

działalnością w zakresie: gospodarki komunalnej, w tym gospodarki odpadami komunalnymi, 

zielenią miejską, oczyszczaniem ulic i placów, usuwaniem skutków zimy, zaopatrzeniem  

w wodę i odprowadzaniem ścieków, energetyką cieplną, zarządzaniem nieruchomościami, 

zarządzaniem halą widowiskowo-sportową, zarządzaniem stadionem miejskim i pozostałymi 

usługami. Spółka, na podstawie umowy obowiązującej w okresie 2019 roku, wykonywała 

zadania polegające na odbiorze i zagospodarowaniu stałych odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości zamieszkałych, położonych na terenie Gminy Nowe. Prowadzono 

również punkty selektywnej zbiórki odpadów komunalnych przy ulicy Wiatracznej oraz na 

terenie składowiska odpadów w Milewie. Wykonywano także zadania związane z pielęgnacją 

terenów zieleni miejskiej, bieżącym utrzymaniem czystości ulic na terenie miasta i Gminy 

Nowe oraz usług polegających na zimowym oczyszczaniu dróg i ulic.  

Wodociągi i kanalizacja – w 2019 roku ilość sprzedanej wody kształtowała się następująco: 

z ujęcia wody w Nowem – 219 tys. m3, z Bochlina 55 tys. m3, z ujęcia w Trylu 41 tys. m3, 

ogółem wyniosło 315 tys. m3. 

Oczyszczalnia w 2019 roku oczyściła 305 tys. m3 ścieków, co daje średniodobową ilość 

oczyszczonych ścieków w wysokości 835 m3 na dobę.  

Przedsięwzięcia Przedsiębiorstwo w 2019 roku, w zakresie modernizacji urządzeń 

wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2018-2022 – działania przebiegają, pomimo 

problemów organizacyjno-logistycznych spowodowanych przez Covid-19, zgodnie z planem  

i na dzień dzisiejszy możliwe jest, że plan zostanie wykonany.  

W 2019 roku ciepłownia dostarczyła do odbiorców 21 tys. GJ energii cieplnej, przy 

zainstalowanej mocy 4,9 MW. 

Spółka świadczyła usługi w zakresie zarządzania budynkami w zasobie gminnym na podstawie 

umowy. Zasób w zakresie zarządzania to 83 budynki mieszkalne, w tym własność gminy 42 

budynki. 

Przedsiębiorstwo zarządzało halą widowiskowo-sportową. Z obiektu korzystały jednostki 

oświatowe z terenu Gminy Nowe oraz uczestnicy komercyjnych zajęć z terenu Gminy Nowe  

i gmin ościennych. Odbywały się zawody sportowe rangi rekreacyjnej, jak i mistrzowskie.  

Na stadionie miejskim do głównych zadań należała pielęgnacja i agrotechnika utrzymania 

muraw sportowych, konserwacja i remonty urządzeń towarzyszących, przygotowanie obiektu 

do imprez rekreacyjno-sportowych.  

Przedsiębiorstwo na terenie Gminy Nowe świadczyło usługi obejmujące prace doraźne, 

wynikające z potrzeb codziennego bytowania mieszkańców Gminy Nowe.  

Obszerną informację radni otrzymali w sierpniu. Prezes podziękował bardzo Burmistrzowi, 

Przewodniczącemu Rady Nadzorczej Przedsiębiorstwa, wszystkim radnym, załodze PUM za 

wsparcie merytoryczne, podpowiedzi, merytoryczne rozmowy. Zawsze korzystali ze 

wskazanych sugestii. 

 

Ocena Burmistrza 

Ocenę PUM w zakresie zadań zleconych przedstawił Burmistrz Nowego Czesław Woliński: 

 

„Informację z działalności Przedsiębiorstwa Usług Miejskich w Nowem Sp. z o.o. w zakresie 

zadań zleconych przez Gminę otrzymaliście Państwo w materiałach na Sesję Rady Miejskiej. 
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Materiał ten został omówiony na posiedzeniu Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, 

Ochrony Środowiska  i Rolnictwa w dniu 24 sierpnia 2020 roku.  

Pozwolę sobie pominąć dane szczegółowe przedstawione w materiale informacyjnym,  

a odniosę się do struktury organizacyjnej firmy i do oceny działalności przedsiębiorstwa za 

2019 r. w zakresie zadań zleconych. 

Organizacyjnie w Spółce funkcjonują następujące działy: 

1) gospodarka odpadami komunalnymi; 

2) wodociągi i oczyszczalnia; 

3) zieleń miejska; 

4) ciepłownictwo; 

5) zarządzanie nieruchomościami; 

6) działalność usługowa; 

7) Hala widowiskowo-sportowa. 

Gospodarka odpadami komunalnymi 

W ramach gospodarki odpadami przedsiębiorstwo zajmuje się: odbiorem                                

i zagospodarowaniem odpadów komunalnych na terenie Gminy Nowe i Gminy Gniew, 

prowadzeniem PSZOK i składowiska odpadów komunalnych, wywozem nieczystości 

płynnych, oczyszczaniem ulic i placów oraz wywozem odpadów stałych z miejsc publicznych.  

Usługi w zakresie odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych z terenu Gminy Nowe 

przedsiębiorstwo świadczyło na podstawie umowy zawartej na okres 3 lat, tj. 2017-2019. 

Gmina wyłoniła wykonawcę tego zadania w postępowaniu przetargowym. 

Usługa polegała na odbiorze i zagospodarowaniu stałych odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości zamieszkałych, położonych na terenie Gminy Nowe wraz z wyposażeniem 

nieruchomości w pojemniki do selektywnej zbiórki popiołu, a także dystrybucji worków do 

zbiórki odpadów suchych, szkła i odpadów biodegradowalnych w zabudowie jednorodzinnej.  

Usługa ta była realizowana zgodnie z przedmiotem zamówienia oraz zawartą umową. 

W 2019 r. do gminy nie wpłynęły skargi, na jakość świadczonych usług. 

Pozostałe zadania realizowane są również na podstawie zawartych umów na okres 1 lub 2 lat. 

Do jakości świadczonych usług nie wnosimy zastrzeżeń. W powszechnej opinii Nowe jest 

miastem czystym i zadbanym. Szybkość reakcji PUM na sugestie pracowników UG dotyczące 

bieżącej realizacji umów była zadawalająca. 

Wodociągi i oczyszczalnia 

W 2019 r. ilość sprzedanej wody kształtowała się następująco: z ujęcia wody w Nowem 

219 tys. m3, z ujęcia w Bochlinie 55 tys. m3 oraz z ujęcia w Trylu – 41 tys. m3. Ogółem 

sprzedano 315 tys. m3 wody. Produkcja i sprzedaż wody w okresie ostatnich lat nie podlega 

istotnym wahaniom. 

Spółka eksploatuje oczyszczalnię ścieków wraz z całą infrastrukturą kanalizacyjną. 

Oczyszczalnia została zaplanowana na oczyszczenie 2.177 m3 ścieków na dobę. 

W 2019 r. oczyściła 305 tys. m3 ścieków, co daje średniodobową ilość ścieków oczyszczonych 

w wysokości 835 m3/dobę. Struktura dostarczanych ścieków przedstawia się następująco: 

ścieki komunalne 179 tys. m3, ścieki przemysłowe 7 tys. m3, ścieki podczyszczone z Zakładów 

Mięsnych 105 tys. m3 oraz ścieki dowożone 13 tys. m3. 

W 2019 r. nie zanotowano istotnych przerw w dostarczaniu wody, a uszkodzenia sieci lub 

przyłączy wodociągowych były usuwane niezwłocznie. Również oczyszczalnia ścieków 

pracowała bez awarii. 

Należy zaznaczyć, że taryfy, które zawierają zestawienie cen i stawek opłat za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków, są zatwierdzane przez Państwowe 

Gospodarstwo Wodne Wody Polskie. Obecna taryfa obowiązuje do września 2021 r. 

Zieleń miejska 
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Pielęgnacja terenów zielonych była realizowana na podstawie umowy w terminie od 

01.04.2019 - 30.11.2019 roku. Zakres prac (w tym liczbę koszeń, zakres nasadzeń roślin) 

określone są w umowie. 

Ciepłownictwo 

Spółka od dnia 1 maja 2008 r. prowadzi działalność w zakresie dostarczania ciepła dla 

mieszkańców osiedla 700-lecia, osiedla Nadwiślańskiego, szkół oraz pawilonu handlowego 

przy ul. Myśliwskiej. Moc zainstalowana ciepłowni przy ul. Wiatracznej wynosi 4,9 MW. 

Produkcja energii cieplnej w 2019 r. wynosiła 24 tys. GJ. Sprzedaż energii cieplnej w 2019 r. 

wynosi 21 GJ. Do UG nie wpłynęły zastrzeżenia do jakości świadczonych usług. 

Zarządzanie nieruchomościami 

Przedsiębiorstwo Usług Miejskich administruje budynkami komunalnymi na mocy 

umowy o administrowaniu budynkami komunalnymi Gminy Nowe i świadczenie usług 

remontowych z dnia 5 maja 1997 r. 

      Zasób mieszkaniowy w 2019 r. przedstawiał się następująco: 

Budynki mieszkalne ogółem 83 w tym: 

1) własność Gminy 42 budynki, katalog z adresami znajduje się w przygotowanym 

sprawozdaniu; 

2) wspólnoty mieszkaniowe 41 budynków; 

3) mieszkania administrowane ogółem 465 mieszkań; 

4) własność Gminy 341 mieszkań w tym: lokali socjalnych 47; 

5) wspólnoty – wykupione 119 mieszkań; 

6) lokale użytkowe 16 szt. 

Dochody z tytułów czynszów są „zbierane” przez PUM i następnie przekazywane na 

konto gminy. Następnie gmina, w oparciu o miesięczne faktury, płaci przedsiębiorstwu za 

świadczone usługi. Zakres prac przekraczających zwykły zarząd jest uzgadniany między UG  

a PUM. 

Działalność usługowa 

W okresie sprawozdawczym Spółka wykonała na rzecz Gminy szereg różnych 

doraźnych zleceń, do których zaliczyć można: 

1) remont mieszkania oraz wykonanie instalacji elektrycznej oraz wodno-kanalizacyjnej  

w mieszkaniu na ul. Długiej 3 w Nowem.  

Kwota 19 074,45 zł brutto;  

2) ocieplenie i wykonanie elewacji budynku wielorodzinnego w Małym Komorsku 6.               

Kwota 58 595,10 zł brutto; 

3) remont mieszkania w Milewku 15 (pustostan) - roboty ogólnobudowlane oraz wodno-

kanalizacyjne.  

Kwota 13 384,77 zł brutto; 

4) roboty ziemne i niwelacyjne oraz budowa chodnika na terenie siłowni zewnętrznej  

w Nowem.         

Kwota 14 109,07 zł brutto.  

 

Hala widowiskowo-sportowa i zarządzanie stadionem 

Spółka zarządza halą widowiskowo-sportową na podstawie umowy obowiązującej na 

czas nieokreślony. Hala widowiskowo-sportowa jest obiektem użyteczności publicznej i służy 

celom upowszechniania kultury fizycznej w zakresie dyscyplin sportowych, do których jest 

przygotowana i wyposażona. Hala w przeważającej części wykorzystywana jest przez szkoły 

na prowadzenie zajęć z wychowania fizycznego. Ponadto w godzinach popołudniowych hala 

otwarta jest dla stowarzyszeń i grup nieformalnych. 

Kolejnym obiektem użyteczności publicznej jest – Stadion miejski. 

Zakres świadczonych usług określa umowa. 
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Przedsiębiorstwo dba o utrzymanie porządku i czystości na terenie stadionu oraz                               

o przygotowanie boiska i pozostałych obiektów sportowych do rozgrywek piłkarskich i innych 

imprez sportowych. 

Podsumowanie 

Zadania zlecone przez Gminę Nowe w 2019 r. Przedsiębiorstwu Usług Miejskich  

w Nowem, realizowane były zgodnie z zamówieniami. Jakość świadczonych usług była 

poprawna i zadawalająca, a wszystkie zauważone nieprawidłowości przekazywane były na 

bieżąco kierownictwu przedsiębiorstwa, w celu poprawy jakości świadczonych usług. 

Za prowadzenie spraw Spółki odpowiada Zarząd, który działa w składzie 

jednoosobowym. Gmina jest jedynym udziałowcem PUM. Bieżącą kontrolę nad działalnością 

spółki sprawuje Rada Nadzorcza, w której gmina posiada dwóch przedstawicieli. Rolę 

zgromadzenia wspólników sprawuje Burmistrz Nowego. 

Za 2019 r. spółka osiągnęła zysk netto w kwocie 9,6 tys. zł, a wskaźnik rentowności 

EBITDA (zysk netto powiększony o amortyzację) osiągnął kwotę 671 tys. zł przy przychodach 

rzędu 10,7 mln zł. 

      Zgromadzenie wspólników zatwierdziło sprawozdanie finansowe za 2019 r. i udzieliło 

absolutorium Prezesowi Zarządu z wykonywania obowiązków w 2019 r. 

Wobec powyższego ocena działalności spółki w zakresie zadań zleconych przez gminę 

jest pozytywna.” 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję: 

 

Głos w dyskusji zabrał radny Jarosław Kozłowski. 

Ponieważ z powodu pomyłki dotyczącej terminu był nieobecny na ostatnim spotkaniu Komisji 

pozwolił sobie przedstawić swoje uwagi do raportu przekazanego przez PUM: 

PUM, jako zleceniobiorca usług dla Gminy Nowe z powierzonych zadań wywiązuje się, 

zgodnie z zawartymi umowami, w ocenie radnego pozytywnie. 

   Dotyczy to: 

  - zaopatrzenia w wodę, 

 - oczyszczania miasta i gminy, 

 - utrzymania dróg i zieleni, 

 - gospodarki mieszkaniowej, 

 - gospodarki ściekami. 

Ponadto PUM świadczy usługi dla Spółdzielni Mieszkaniowej – dostarczając energię cieplną, 

inne usługi dla ludności i podejmuje prace inwestycyjne na rzecz gminy – wygrywając  

w ofertach przetargowych. Są to działania pozytywne. 

Jednak można zauważyć pewne sprawy, które należy wprowadzić w celu poprawy  

i skuteczności działalności PUM. 

W kluczowych procesach działalności zakładu tj.: 

- zaopatrzenia w wodę, 

- produkcji ciepła (kotłownia) przy Spółdzielni Mieszkaniowej os. nr 1, 

brakuje działań w kierunku modernizacji tych gałęzi, działania w kierunku alternatywnego 

zaopatrzenia miasta w wodę, czy modernizacji kotłowni przy os. Nadwiślańkim. 

W raporcie jest informacja, że wyprodukowano 24 tys GJ ciepła a sprzedano 21 tys GJ. 

Jest to strata 3 tys. GJ – koszt wyprodukowania tej energii to ok 200 tys. zł (jest to średni 

koszt straty). 

Można to również odnieść do zużycia opału  - obrazowo tj. ok. 120 ton węgla. 

Dlatego też radny sugeruje rozważyć remont instalacji przesyłowej, stosując np. rury 

przesyłowe preizolowane. 
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Według danych technicznych, zastosowanie takiego materiału pozwala zaoszczędzić około 

50% strat (skuteczność izolacji). 

Sugeruje również rozważyć zastosowanie małej fotowoltaiki. 

Przy tych inwestycjach można skorzystać ze środków pomocowych, np. NFOŚiGW. 

 

Ze względu na brak kolejnych głosów indywidualnych ze strony radnych Przewodniczący Rady 

zamknął dyskusję. 

 

Ocena Komisji 

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja zapoznała się z informacją  

o działalności Przedsiębiorstwa Usług Miejskich Spółka z o. o. w zakresie zadań zleconych 

przez gminę na posiedzeniu w dniu 24.08.2020 r.  

W 2019 r. PUM, realizowało wobec gminy, w oparciu o umowy, następujące zadania: 

dostarczanie wody oraz odprowadzanie, dowóz i oczyszczanie ścieków, zarządzanie gminnym 

zasobem mieszkaniowym, dostarczanie energii cieplnej, odbiór i zagospodarowanie stałych 

odpadów komunalnych, prowadzenie punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych, 

sprzątanie ulic, placów, zimowe utrzymanie dróg, pielęgnacja i konserwacja zieleni miejskiej, 

zarządzanie stadionem miejskim oraz halą widowiskowo-sportową oraz prowadzenie 

tymczasowego punktu przetrzymywania zwierząt i inne doraźne zlecenia. W trakcie 

posiedzenia Komisji odpowiedzi na pytania z zakresu przedstawionych informacji udzielał 

Prezes Zarządu PUM. PUM od wielu lat realizuje  w terminie zlecenia, zgodnie z podpisanymi 

umowami. 

Komisja wypracowała następujące wnioski na podstawie przedłożonej informacji: 

1. Wypracowany przez Przedsiębiorstwo zysk jest znikomy w stosunku do prowadzonej 

działalności. 

2. Niezrozumiałe dla Komisji są straty powstałe na usłudze odbioru i zagospodarowania 

stałych odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości. 

3. Brak spójności pomiędzy fakturami wystawianymi właścicielom nieruchomości,  

a taryfą za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i odprowadzanie ścieków umieszczoną  

w cenniku na stronie internetowej Przedsiębiorstwa. 

4. Brak podejmowania prób pozyskiwania środków zewnętrznych. 

5. Brak realizacji wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń komunalnych. 

 

Ad.6/ Ocena funkcjonowania SAPO i wydatków poniesionych na realizację zadań 

oświatowych 

Informację na temat funkcjonowania SAPO i wydatków poniesionych na realizację zadań 

oświatowych przedstawiła Dyrektor Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych 

Urszula Kempińska-Czerwińska. Poinformowała, że SAPO jest jednostką powołaną do 

świadczenia funkcji usługowych na rzecz obsługiwanych jednostek, szkół i placówek. SAPO 

działa na podstawie ustawy o samorządzie gminnym, a gospodarkę finansową prowadzi na 

podstawie ustawy o finansach publicznych. Jednostka zatrudnia 11 pracowników, są to 

pracownicy administracji i pracownicy realizujący dowożenie uczniów do szkół i placówek. 

Przedmiot i zakres zadań jest niezmieniony, zgodny ze Statutem uchwalonym przez Radę 

Miejską.  

SAPO pracuje w dwóch wymiarach, pierwszy z nich to rok szkolny, natomiast gospodarka 

finansowa prowadzona jest w roku budżetowym. SAPO jest jednostką bez osobowości prawnej, 

pracuje na planie finansowym dochodów i wydatków. Dochody odprowadzane są na konto 

budżetu gminy. SAPO realizuje zadania własne gminy, należy do nich dowożenie do szkół, 
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oddział „0” przy szkole podstawowej, przedszkola, sport w szkole, wypoczynek letni, kompleks 

boisk Orlik. Plan na rok 2020 to 3 400 150 zł, z tego wykonanie 1 755 269,64 zł, co stanowi 

51,62 %. Na funkcjonowanie jednostki, czyli zatrudnienie pracowników i szeroko pojętą 

obsługę, czyli utrzymanie jednostki, zakup materiałów biurowych, wydawnictwa, eksploatacja 

urządzeń biurowych. Dużą pozycją w budżecie są opłaty wynikające z programów, na których 

pracuje jednostka. Są to znaczne środki finansowe za zakup i obsługę programów.  

Dowożenie uczniów do szkół jest obowiązkiem ustawowym, zaplanowano 777 500 zł, 

wykonano 328 178,19 zł, co stanowi 42,21%. Taki procent wykonania zadania wynika z okresu 

pandemii, z powodu zawieszenia zajęć edukacyjnych nie organizowano dowozu uczniów do 

szkół. W dowożeniu do szkół zatrudnionych jest 8 pracowników na 7,07 etatu, w tym dwóch 

kierowców. Są to opiekunowie uczniów. Dowożeni są uczniowie objęci ustawą. Część uczniów 

(162) jest dowożonych na zlecenie komunikacją publiczną (przetarg wygrał PKS). Poza tym 

jest transport własny (BUS i Gimbus), którym dowożonych jest 154 uczniów (w tym także 

uczniowie niepełnosprawni).  Dla uczniów dojeżdżających transportem zleconym oraz 

opiekunom kupuje się bilety miesięczne. Za dzieci 6-letnie dowożone do przedszkoli i oddziału 

zerowego oraz opiekunów bilet płatny jest 100%, dla uczniów szkół podstawowych są 

powszechnie stosowane ulgi.  

Corocznie dokonuje się odpisu na dokształcenie nauczycieli, plan na rok to 67 880 zł, 

wykonanie 3 941,73 zł, co stanowi 5,81%. Tak niskie wykonanie wynika z zawieszenia zajęć 

na uczelniach z powodu pandemii.  

W dwóch budynkach szkolnych Szkoły Podstawowej nr 2 w Nowem są dwie stołówki. Na to 

zadanie zaplanowano 455 550,00 zł, wykonanie to 194 223,42 zł, co stanowi 42,63% planu. 

Wykonanie również wynika z faktu, że stołówki nie pracowały w okresie pandemii. 

Zatrudnienie na poziomie 6,22 etatu wynika z faktu, że w kuchni zatrudnionych jest  po dwóch 

pracowników oraz pracowników administracji (intendentki). 0,22 etatu wynikało z tego, że  

w okresie przed pandemią jeden z pracowników przebywał na dłuższym zwolnieniu lekarskim 

i zatrudniono w to miejsce osobę, która ze względu na pandemię pracowała tylko przez pewien 

okres i rozwiązano z nią stosunek pracy. Żywność to jest koszt „wsadu do kotła”, który 

pokrywają dzieci i pracownicy, którzy korzystają z obiadów. Pozostałe koszty, czyli utrzymanie 

kuchni, to zadanie własne gminy.  

Różna działalność – to fundusz socjalny dla nauczycieli emerytów. W pierwszym półroczu 

2020 r. wyniósł on 70 200,00 zł. Odpis na zapomogi zdrowotne to 0, 3% planowanych 

wynagrodzeń nauczycieli, co stanowiło 20 300,00 zł. W czerwcu złożono 7 wniosków  

i wydatkowano kwotę 3 400,00 zł.  

Świetlice szkolne – plan to 394 200,00 zł, wykonanie 230 999,09 zł, co stanowi 58,6%. 

Zatrudnionych w świetlicy jest 7 nauczycieli. Świetlice mamy w dwóch budynkach Szkoły 

Podstawowej (w Nowem).  

Wypoczynek letni – plan 40 350,00 zł, wykonanie 10 545,37 zł, co stanowi 26,13% planu. 

Niski procent wykonania wynika z faktu, że nie organizowano wypoczynku letniego w związku 

z pandemią. Wystąpiono do Burmistrza z wnioskiem, żeby pieniądze przeznaczyć na remonty 

zaplanowane w obiekcie.  

Wsparcie materialne uczniów – są następujące formy wsparcia: stypendia szkolne, zasiłki  

i wyprawka szkolna. Jeżeli chodzi o zasiłki szkolne, to w Szkołach Podstawowych załatwiono 

pozytywnie 4 wnioski, ze Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego 3 wnioski, na kwotę 

2480,00 zł (łącznie). 

Stypendia – Szkoły Podstawowe 74 wnioski pozytywnie rozpatrzone, Szkoły 

Ponadpodstawowe 42 wnioski, ze Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego 3 wnioski, 

na kwotę 92 132,00 zł (łącznie). O stypendia mogą ubiegać się uczniowie. W imieniu uczniów 

niepełnoletnich występują rodzice lub prawni opiekunowie, natomiast pełnoletni uczniowie 

mogą występować sami. Pomoc materialna jest na 10 miesięcy roku szkolnego (od września do 
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czerwca następnego roku). Wnioski składa się do 15 września. Z pomocy materialnej mogą 

korzystać mieszkańcy Gminy Nowe, obojętnie gdzie uczeń realizuje obowiązek szkolny. Liczy 

się miejsce zamieszkania ucznia.  

Sport w szkole – plan 44 000,00 zł, wykonanie 8 669 zł, to jest 20%. Wynikało to z faktu, że  

w tym zadaniu są godziny SKS, które przez okres pandemii nie były realizowane. Również na 

zawody sportowe nie wydatkowano tyle środków, co zwykle, ponieważ zawodów nie było.  

W zarządzie obiekt sportowy Orlik ma Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 2, plan 37200 zł, 

wykonanie 10 019,29 zł, co stanowi 26,93%. Na potrzeby Orlika zakupiono również środki 

czystości, ławki, medale, puchary na organizację imprez. Opłacono bieżące opłaty 

eksploatacyjne: wodę, energię, konserwację boiska. Granulat na boisku jest wymieniany 

systematycznie. 

Szkoły Podstawowe w Nowem i w Trylu – plan 8 412 778,91 zł, wykonanie 4 503 045,61 zł, 

jest to 53,53%.  

W 37 oddziałach uczyło się 685 uczniów.  

Wynajmowano halę widowisko-sportową na realizację zajęć sportowych. Szkoła Podstawowa 

nr 2 w Nowem - 39 765,60 zł, Szkoła Podstawowa nr 1 w Trylu - 6 350,40 zł.  

W szkole Podstawowej nr 2 zatrudnionych jest ogółem pracowników 84,22, z czego nauczycieli 

70,44, administracja 2, obsługa 11,78.  

W szkole Podstawowej w Trylu zatrudnienie łącznie wynosi 15,10 - nauczycieli  12,1, nie ma 

pracowników administracji, obsługa to 3 osoby oraz palacz w sezonie. 

Zakupy, zaplanowane remonty bieżące w okresie letnim i inwestycje omówili dyrektorzy szkół 

na sierpniowej sesji Rady. 

Zgodnie z ustawą przedłożono Radzie w styczniu, a omówiono w lutym, średnie wynagrodzeń 

nauczycieli. Zgodnie ze zmianą ustawy Karta Nauczyciela od 1 września 2020 r. do 31 grudnia 

2020 r. zmieniły się średnie wynagrodzeń. Będzie to uwzględniono w tabeli wyliczeń (będą 

dwa okresy, średnie obecnie są wyższe).  

Oddziała przedszkolny przy szkole podstawowej jest jeden (przy Szkole Podstawowej  

w Trylu 1,06 etatu nauczyciela). Do oddziału uczęszczało średnio 17 dzieci. Finansowe 

utrzymanie oddziału „0” jest zadaniem własnym gminy.  

Oddziały przedszkolne w  szkołach podstawowych – plan 96 950,00 zł, wykonanie – 47 681,72 

zł, co stanowi 49,18% planu. 

Przedszkole w gminie jest jedno, plan finansowy to 1 840 150,00 zł, wykonanie 1 056 530,37 

zł , co stanowi 57,42%. W przedszkolu było 9 oddziałów, uczęszczało do nich 232 dzieci. 

Pracowników łącznie jest 32,25, z czego 18,25 to nauczyciele, 1 etat administracyjny, 13 etatów 

obsługi. Do przedszkola zakupiono żywność za 23 898,20 zł. Koszty wyżywienia pokrywają 

rodzice. Wynajem hali sportowej przez przedszkole kosztował 7 257,60 zł. Na ogrzewanie, 

wodę, ścieki, gaz, energię elektryczną, czyli media, wydatkowano 35 686,21 zł. Przedszkole 

obecnie użytkuje pomieszczenia w trzech miejscach. Ze względu na budowę nowego 

przedszkola wykonuje się jedynie niezbędne remonty.  

Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki – plan w przedszkolu 

to 146 350,00 zł, realizacja 66 446,20 zł, co stanowi 45,5% wykonania. 

Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki w szkołach 

podstawowych – plan 676 780,00 zł, wykonanie 496 830,11 zł, co stanowi 73,41% planu. 

Również uczniowie otrzymują bezpłatne podręczniki i materiały edukacyjne. Na ten cel 

otrzymano z budżetu państwa 77 122,26 zł, wykonano 100%. 

Przedszkole samorządowe – plan ogółem to 2 008 140,00 zł, wykonanie 56,56%. 

Szkoła Podstawowa nr 1 w Trylu – plan ogółem 1 565 544,17 zł, wykonanie 52,2%. 

Szkoła Podstawowa nr 2 w Nowem – plan ogółem 8 895 279,09 zł, wykonanie 54,7%. 

Działania podejmowane przez SAPO w okresie od stycznia do lipca dotyczyły zdalnej szkoły 

tj. zakup komputerów, pieniądze otrzymaliśmy z budżetu państwa, zakupiono 55 komputerów. 
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Realizowano również rządowy program „Umiem pływać”. Jak co roku, starają się, by w tym 

programie uczestniczyć. 30 dzieci jeździło do Świecia na basen i uczyły się pływać. Naszym 

kosztem jest jedynie dojazd na basen, to była kwota 4 600,80 zł.  

Jesteśmy w programie sportu w szkole, mamy 5 grup sportowych, kosztem jest 175 zł za jedną 

grupę. Pozostałe koszty są finansowane z projektu, który jest realizowany przez Szkolny Klub 

w Bydgoszczy.  

Otrzymujemy również wsparcie na materiały ćwiczeniowe dla uczniów, jest to 50 zł dla 

uczniów klas I-III, 25 zł dla uczniów klas IV-VI, decydują o tym nauczyciele i dyrektorzy 

placówek.  

Od 1 września rozpoczął się nowy projekt tj. projekt dla szkół podstawowych nr 1 i nr 2 

„Kształtowanie kompetencji kluczowych uczniów szkół Gminy Nowe szansą na lepsze jutro”. 

Wydatki kwalifikowane to 1 075 335,70 zł, dofinansowanie 913 989,38 zł. 

Jest już również podpisana umowa i przyznane środki na projekt, który będzie realizowany od  

1 września 2020 r. pn. „Cyfroedukacja”. 

 

Ocena Burmistrza 
Ocenę przedstawił Z-ca Burmistrza Zbigniew Lorkowski: 

   „Szanowny Panie Przewodniczący Panie i Panowie Radni. 

Burmistrz  Nowego  ocenia pozytywnie zadania realizowane przez Samorządową 

Administrację Placówek Oświatowych w Nowem.   

Na gminę ustawodawca nałożył cały szereg obowiązków związanych z edukacją,  między 

innymi dotyczy to właściwych warunków działania jednostek oświatowych, remonty, czy 

obsługa administracyjna, finansowa szkół.  Wspomniane zadania Burmistrz Nowego realizuje 

przy pomocy Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych.  

Statut SAPO z dnia  21 grudnia 2016 roku wskazuje, że do podstawowych zadań jednostki 

należy  obsługa administracyjna, finansowa i organizacyjna placówek oświatowych oraz 

pełnienie funkcji głównego księgowego dla jednostek obsługiwanych. Rada Miejska ujęła także 

dodatkowe zadania: koordynację sportu szkolnego, koordynację wypoczynku zimowego  

i letniego oraz współpracę z instytucjami kultury.  

Pani Dyrektor przedłożyła Państwu swoje sprawozdanie, w którym szczegółowo podała 

strukturę oraz zakres działań jednostki.  

W ocenie Burmistrza zadania statutowe wykonywane są terminowo i rzetelnie, wydatki  

uwzględniają fundusze przydzielone w budżecie Gminy. Zaangażowanie środków jest zgodne 

z upływem czasu oraz sytuacją, w jakiej znalazły się szkoły, w związku z Covid 19.  

Zakładane wydatki związane z prowadzeniem szkół wykonywane są zgodnie z planem i nie 

widzimy zagrożeń, co do płynności finansowej. Szkoły wykonały zakładane remonty  

z przydzielonych im na ten cel  środków i są przygotowane do nowego roku szkolnego.  

 Szanowni Państwo, w ciągu ostatnich kilku lat nie było roku, w którym bym nie 

wymieniał projektów unijnych, w które zaangażowane było SAPO. Wymienię choćby  

„Uczymy się przez zabawę to rozwój i przyszłość każdego dziecka” w przedszkolu oraz „Czas 

na zmiany – program podnoszenia kompetencji kluczowych uczniów szkół Gminy Nowe”  

w Szkole Podstawowej nr 2. Za chwilę będziecie Państwo podejmowali uchwałę w sprawie 

projektu „Kształtowanie kompetencji kluczowych uczniów szkół Gminy Nowe szansą na 

lepsze jutro”.  

Projekty te, w doskonały sposób uzupełniają bazę edukacyjną, pozwalają na rozwinięcie  

umiejętności kluczowych uczniów oraz wspierają umiejętności nauczycieli. Wartości 

projektów przeprowadzonych i projektowanych  oscylują w granicach  milionów złotych, 

pieniądze te w dużej mierze  zasiliły i zasilą  budżety naszych nauczycieli.  Burmistrz Nowego 

dziękuje za właściwe przygotowanie i prowadzenie projektów, oraz za to, że wspólnymi siłami 
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SAPO i Burmistrza udaje się zapewnić nie tylko dodatkowe zajęcia ale także to, że nasi 

nauczyciele mogą na tym zarobić.   

         Burmistrz Nowego dziękuję  P. Dyrektor  oraz pracownikom SAPO   za ich pracę.”   

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 

 

Radny Henryk Czapliński – Pani Dyrektor powiedziała, że o stypendia mogą się ubiegać 

rodzice uczniów niepełnoletnich oraz sami uczniowie powyżej 18 tego roku życia. Czy mamy 

takich uczniów? 

 

Dyrektor SAPO Urszula Kempińska-Czerwińska – tak, mamy kilka wniosków. To są 

uczniowie, którzy ukończyli 18 lat, chodzą do szkół ponadpodstawowych i korzystają ze 

stypendium. Wnioskują oni osobiście o stypendium, podając dochody wszystkich 

zamieszkałych we wspólnym gospodarstwie. Również składają wnioski uczniowie, którzy mają 

20 lat i uczęszczają do szkół ponadpodstawowych (są to uczniowie Studium). Również 

uczniowie Studium medycznych, pracowników socjalnych mogą ubiegać się o stypendium, 

jeżeli z tytułu dochodowości się kwalifikują.  

 

 Radny Jarosław Kozłowski – zadał pytanie, uwagę, dotyczące programu rządowego „Umiem 

pływać”. 30 dzieci uczestniczy w tym programie. W klasach trzecich jest o 100% dzieci więcej, 

to dlaczego tylko 30 dzieci jeździ? Czy jest jakaś selekcja? Czy jest to wybór dzieci, a pozostałe 

nie chcą? Ile razy w miesiącu jest wyjazd na basen?  

 

Dyrektor SAPO Urszula Kempińska-Czerwińska – odpowiedziała, że projekt zawsze 

zaczyna się we wrześniu, musi się zakończyć do 15 grudnia, co jest związane z rozliczeniem 

projektu. Wyjazdów jest 10, odbywają się co tydzień. Na basenie dzieci spędzają 2 godziny. 

Łącznie z dojazdem trwa to około 4 godzin. Starają się, aby uczniowie jechali po zakończeniu 

lekcji, w taki dzień, w którym lekcje trwają krócej, aby dzieci nie były obciążone czasowo. 

Skąd grupa dzieci? Początkowo było tylko 15 dzieci, dla których ratownik prowadzi zajęcia 

nauki pływania na basenie. Potem, ponieważ było zainteresowanie, wnioskowano o dwie 

grupy, czyli 30 osób. Ponieważ znowu było zainteresowanie, oddało się uzyskać finanse na trzy 

grupy (czyli łącznie 45 osób), ale niestety, z naborem 45 uczniów był dość duży problem. 

Dlatego pozostano przy grupie 30 osób, czyli dwie grupy po 15 osób. Te 30 osób zawsze jest, 

więcej chętnych nie ma. Nabór jest dla chętnych. Z projektu opłacany jest basen, dwóch 

instruktorów i dwóch opiekunów. Nauczyciele sprawują opiekę od wyjazdu z Nowego, na 

basenie (pomoc w ubieraniu się, bo projekt obejmuje dzieci z klas I-III). U nas podjęto decyzję 

żeby to były dzieci z klas trzecich (są już bardziej samodzielne). Co roku jest taka możliwość, 

żeby 30 dzieci posiadło umiejętność pływania. Na zakończenie dzieci otrzymują dyplom.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Słomiński – zapytał o obiekt w Osinach. Cały czas 

inwestowaliśmy i inwestujemy w ten obiekt. Na jakich zasadach obiekt ten jest wynajmowany 

i ile my na tym zarabiamy? 

 

Dyrektor SAPO Urszula Kempińska-Czerwińska – odpowiedziała, że obiekt w głównej 

mierze jest użytkowany przez uczniów. Uczniowie naszych szkół nie płacą za korzystanie  

z obiektu (zielona szkoła, biwak). Nauczyciel zgłasza taką potrzebę do terminarza. W okresie 

pandemii nie, ale od września terminy były napięte na wyjazdy 2-3 dniowe lub jednodniowe 

pobyty, wówczas autobus szkolny zabiera klasę do Osin i jednym z ostatnich kursów klasa ta 

wraca. Jeżeli chodzi o wynajem komercyjny – obowiązuje zarządzenie, na podstawie którego 

są określone stawki za wynajem dla mieszkańców Gminy Nowe i dla mieszkańców spoza 
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Gminy Nowe. Jest nałożona odpłatność, odprowadzony VAT i dochody są odprowadzane do 

budżetu gminy. Nie są to duże dochody. 3 lata wcześniej dochody te były większe, bo obiekt 

wynajmowała firma, która organizowała biwaki dla uczniów. Obecnie koszty dwudniowego 

wynajmu to 147 zł za dobę. Nawet w obecnym okresie pandemii były 3 wynajmy. Podpisuje 

się umowę i nalicza opłatę zgodnie z zarządzeniem.  

 

Burmistrz Nowego Czesław Woliński  - dodał, że świetlica w Osinach jest również 

wynajmowana sołectwu Głodowo-Osiny kilka razy w roku na zebrania wiejskie i inne 

spotkania.  

 

Dyrektor SAPO Urszula Kempińska-Czerwińska – dodała, że Sołtys z Głodowa 

nieodpłatnie organizuje tam zebrania i inne spotkania mieszkańców. Nigdy nie było z tym 

problemów. Również mieszkańcy Osin spotykali się na spotkaniu towarzyskim. 

 

Opinia Komisji 

Opinię Komisji Polityki Społecznej przedstawił jej Przewodniczący Sławomir Jopek. 

Komisja Polityki Społecznej na posiedzeniu w dniu 25 sierpnia 2020 r. została poinformowana 

przez Dyrektor SAPO Panią Urszulę Kempińską-Czerwińską o działalności jednostki w roku 

szkolnym 2019/2020 oraz wydatkach poniesionych na realizację zadań oświatowych od  

1 stycznia do 31 lipca b.r. W trakcie posiedzenia Komisja dokonała oceny funkcjonowania 

SAPO. Komisja stwierdza, że: 

1) zakładane wydatki realizowane są zgodnie z planem,  

2) średnie wykonanie budżetu placówek oświatowych szacuje się na poziomie 52%, 

3) nie ma zagrożeń co do płynności finansowej szkół i przedszkola, 

4) Samorządowa Administracja Placówek Oświatowych realizuje ciekawe projekty, mające na 

celu podniesienie poziomu nauczania w placówkach oświatowych.  

Wobec powyższego Komisja Polityki Społecznej pozytywnie opiniuje sprawozdanie dotyczące 

funkcjonowania SAPO i pozytywnie ocenia jej działalność.   

 

Ad.7/ Ocena pracy Urzędu Gminy w zakresie promocji gminy i wykorzystania środków 

unijnych 

Informację na temat działań promujących Gminę Nowe przedstawił  Z-ca Burmistrza 

Zbigniew Lorkowski: 

„Szanowny Panie Przewodniczący Panie i Panowie Radni Zaproszeni Goście.  

W materiałach na dzisiejszą sesję przygotowałem dla Państwa radnych zestawienie ogólne 

działań promocyjnych na 2020 rok.  Założeniem  na bieżący rok  była kontynuacja działań z lat 

poprzednich mających na celu promocję pozytywnego wizerunku Gminy poprzez uczestnictwo 

w iwentach promocyjnych, audycjach reklamowych, bieżącą aktualizację strony  

i przygotowywanie informacji prasowych,  a także  organizacja i współorganizacja różnego 

typu imprez. Jednak sytuacja epidemiczna spowodowała, że zakres działań uległ znacznej 

redukcji. Uwzględniając sytuację, odwołano w zasadzie wszystkie imprezy skupiające dużą 

ilość osób, np. Majówkę nad J. Czarownic, Noc Muzeów, Dni Nowego, co w znaczący sposób 

ograniczyło możliwości promocyjne. Mając to na względzie, ograniczono także zakupy 

nowych materiałów promocyjnych takich, jak długopisy, gadżety itd. Na rok 2020 kwota 

przeznaczona na promocję Gminy wynosi  ok. 70 000 złotych.  

 

 

Przedstawię państwu najważniejsze z podejmowanych działań:  

1. W ramach promocji  przygotowano, zakupiono, dystrybuowano następujące materiały 

reklamowe: ulotki, plan miasta z atrakcjami; gadżety reklamowe związane z Gminą Nowe,  czy 
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akcesoria sportowe i puchary  na imprezy sportowe na Orliku i salach gimnastycznych  

w ramach nagród dla zwycięzców.  

2. Zapewniono obsługę turystyczną Pompowni w Kończycach, wraz z przygotowaniem dwóch 

nowych tablic informacyjnych; obsługa turystyczna grup krajowych i zagranicznych. 

3. Przygotowano samodzielnie i wspierano  między innymi imprezy: Koncert 

Kolęd,  Narodowe Święto Niepodległości, spotkanie dożynkowe, Festyn Świąteczny, Wielka 

Orkiestra Świątecznej Pomocy, Hubertus.  

4. Aktualizowano stronę internetową www.gminanowe.pl o bieżące informacje, przesyłano 

informacje na facebooka. Współpracowano z Centrum Kultury Zamek oraz szkołami, 

animatorami Orlika. 

5. Współpracowano  z mediami: Gazetą Pomorską, Czasem Świecia, Gazetą Powiatową,  Extra 

Świecie oraz innymi (przygotowywanie informacji prasowych). 

6. Współpracowano z LOT Kociewie w promocji regionu: uczestnictwo w spotkaniach 

roboczych w Starogardzie i Tczewie, współpraca przy inwentaryzacji i promocji szlaków 

turystycznych Kociewia, informowanie mieszkańców o możliwości uczestniczenia  

w imprezach organizowanych przez LOT Kociewie  (bezpłatne spływy, rajdy rowerowe). 

7. Burmistrz spotykał się  w sprawie ofert  z przedstawicielami firm    zainteresowanych 

inwestowaniem w Nowem, udział Burmistrza w posiedzeniach Pomorskiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej; udział pracowników w projekcie: Wdrażanie standardów obsługi inwestora  

w samorządach województwa kujawsko-pomorskiego (2020-2021), Analizowano potencjał 

wskazywanych przez gminę terenów inwestycyjnych pod względem ich atrakcyjności.       

8. Współpracowano  z przedstawicielami sąsiednich samorządów w ramach  spotkań   

o charakterze roboczym oraz wydarzeń istotnych dla rozwoju samorządu. 

9.  Kontynuowano współpracę zagraniczną pomiędzy gminami Nowe a Lainefelde Worbis 

(planowana była wizyta w czerwcu br.) i Radziwiłłów (zakupiono i przekazano termometr 

bezdotykowy dla Straży w Radziwiłłowie) oraz  przedstawicielami  LAG Ammersee w Nowem 

(wizyta dr. Riebera i K. Horneya we wrześniu br; przygotowano karty zabytków z Nowego na 

stronę partnera Kulturlandschaftsverein Ammersee-Lech e.V). 

10. Przygotowanie artykułów i wsparcie merytoryczne dla autorów publikacji w folderach 

i  publikacjach promocyjnych, między innymi  Stowarzyszenia Polskie Zamki Gotyckie. 

11. Przygotowanie publikacji w związku z Jubileuszem 100 rocznicy powrotu Nowego do 

Polski. 

Mamy świadomość ograniczonego podejmowania działań promocyjnych, były one 

spowodowane sytuacją w kraju i brakiem największych imprez promocyjnych, turystycznych, 

czy też związanych z promocją terenów inwestycyjnych.” 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 

Radny Jarosław Kozłowski – zadał pytanie dotyczące pkt. 9 (Sprawozdania, które otrzymali 

radni) przedstawionej informacji: „Spotkania Burmistrza w sprawie ofert z przedstawicielami 

firm zainteresowanych inwestowaniem w Nowem”. Na czym ta promocja polegała? W jaki 

sposób przedstawiano naszą ofertę, naszą zachętę? 

Z-ca Burmistrza Zbigniew Lorkowski – jeżeli do Burmistrza Nowego zwracają się różnego 

typu firmy o informację na temat terenów inwestycyjnych, te informacje są przedstawiane. Jak 

radnym wiadomo, Gmina Nowe nie posiada szczególnie dużych terenów inwestycyjnych 

własnych. Musimy opierać się na terenach, które wydzielone są na terenie gminy w studium 

uwarunkowań przestrzennych. Analizujemy, jeśli któryś z naszych potencjalnych inwestorów 

zgłasza się, to zastanawiamy się, który z tych terenów jest dla niego najlepszy. Przedstawiamy 

mu wszelkie za i przeciw. Niestety, na naszym terenie tych terenów inwestycyjnych dobrych,  

z dogodną lokalizacją jest niewiele. Są one z jednej strony obarczone dobrą klasą ziemi, jest to 

główny problem dotyczący rent związanych z odrolnieniem. Na ten rok i na kolejny chcemy 

bardzo mocno pracować nad tym, by przejrzeć, który z tych terenów, znajdujących się blisko 

http://www.gminanowe.pl/
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dobrego dojazdu i ze złą klasą ziemi, wskazywać. Koszty związane z odrolnieniem w jakiś 

sposób odstręczają inwestorów.  

 

Ad. 8/ Ocena realizacji inwestycji prowadzonych przez gminę i wykorzystanie środków 

unijnych 

Ten punkt Z-ca Burmistrza omówił na podstawie zdjęć zawartych w prezentacji 

multimedialnej. 

Dane i informacje dotyczące poszczególnych inwestycji zawiera tabela, stanowiąca Załącznik 

nr 2 do protokołu. 

 

Pytania, uwagi: brak 

 

Ocena Komisji w zakresie promocji gminy oraz inwestycji i wykorzystania środków 

unijnych 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja na posiedzeniu w dniu  

23 września br. zapoznała się z informacją o stanie zaawansowania głównych inwestycji 

zaplanowanych na 2020 rok, wykorzystaniem środków unijnych oraz sprawozdaniem z działań 

promujących Gminę Nowe.  

Plan zadań inwestycyjnych na 2020 rok obejmuje 40 pozycji, w tym 11 pozycji  

z dofinansowaniem zewnętrznym, tj. m.in.: 

- budowa przedszkola samorządowego w Nowem z wyposażeniem – dofinansowanie na tę 

inwestycję wynosi: 3 320 000 zł; 

- przebudowa sieci wodociągowej ulic Kolejowej, Dworcowej, Nowej, Fabrycznej i Sportowej 

w Nowem – dofinansowanie 1.040.000 zł; 

- dostosowanie siedziby Centrum Kultury Zamek oraz Gminnej Biblioteki Publicznej dla osób 

niepełnosprawnych wraz z zakupem wyposażenie – dofinansowanie 763 173 zł; 

- budowa drogi gminnej Osiny – Głodowo – dofinansowanie 1 800 000 zł; 

- przebudowa ulicy Zielonej II etap – dofinansowanie 410 000 zł; 

- utwardzenie ulicy Bocznej w Nowem – dofinansowanie 182 687 zł. 

W zakresie działań promujących Gminę Nowe prowadzonych jest wiele działań z korzyścią dla 

mieszkańców, jak i zewnętrznego wizerunku gminy.  

Komisja pozytywnie ocenia pracę Urzędu Gminy w zakresie wykorzystania środków 

zewnętrznych, jak i promujących Gminę Nowe.  

 

Przewodniczący Rady poinformował radnych, że mają możliwość obejrzenia w przerwie 

obrad zaawansowania prac w Centrum Kultury Zamek, o których mówił Z-ca Burmistrza. 

 

Następnie Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach trwającą od godz. 1729 do 

godz. 1747. 

 

Ad. 9 / Informacja o wykonaniu budżetu za I półrocze 2020 roku 

a) przedstawienie informacji: 

Informację o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2020 r. przedstawił Skarbnik Gminy 

Jerzy Wotkowski. Posłużył się prezentacją, której wydruk stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu.  

Skarbnik dodał również, że winda, którą przed chwilą oglądali radni jest inwestycją gabarytowo 

być może niewielką, ale wykonawczo bardzo trudną, precyzyjną. Wszystkie ściany szybu 

windowego są lane betonem, są bardzo cienkie, zbrojone, dlatego technologicznie jest to bardzo 

długi proces. Cieszy nas fakt, że osoby montujące windę stwierdziły, że szyb jest perfekcyjnie 
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przygotowany. Na kilkunastu metrach największe odchylenie wynosi 0,6 cm, więc spełnia to 

wszystkie ich wymogi i kryteria.  

Jeżeli chodzi o program inwestycyjny Skarbnik podkreślił, że Wiceburmistrz przedstawiał stan 

aktualny, dlatego jest większy niż w informacji Skarbnika, ponieważ Skarbnik przedstawia 

informację ze stanem na 30 czerwca 2020 r.   

Następnie, wracając do omawiania informacji, Skarbnik dodał, że Burmistrza  

w ustawowym terminie przedłożył Radzie Miejskiej i Regionalnej Izbie Obrachunkowej 

informację o przebiegu wykonania budżetu Gminy Nowe za pierwsze półrocze 2020 r.,  

o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej, o przebiegu wykonania planu 

finansowego Biblioteki, Centrum Kultury Zamek i Gminnej Przychodni. Regionalna Izba 

Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała informacje o przebiegu wykonania budżetu za 

pierwsze półrocze, tzn., że nie stwierdziła nieprawidłowości związanych z realizacją budżetu. 

 

Skarbnik wyjaśnił również, że zobowiązania wymagalne, które na koniec pierwszego półrocza 

wynosiły 89 tys. zł, z tego 15 tys. z normalnej, bieżącej działalności (spór o faktury), natomiast 

74 tys., to składki ZUS. W tym przypadku gmina skorzystała z ustawy covidowej, która dla 

niektórych jednostek pozwalała na niepłacenie składek ZUS, ale na koniec pierwszego półrocza 

gmina miała złożone wnioski jeszcze wówczas bez pozytywnej decyzji, więc w sensie 

księgowym było to zobowiązanie. Na dzień dzisiejszy wszystko jest załatwione, gmina 

skorzysta z tego tytułu ponad 200 tys. zł. 

Dokonując podsumowania, należy stwierdzić, że wykonanie dochodów i wydatków nie budzi 

większych zastrzeżeń. Stopień realizacji dochodów za pierwsze półrocze, mimo negatywnych 

skutków pandemii, wskazuje na to, że wykonanie planu dochodów w ujęciu rocznym jest 

realne. Przy realizacji wydatków nie wystąpiły przekroczenia. Generalny poziom wydatków to 

40,9% planu, czyli koresponduje to z dochodami, więc nie ma większych zagrożeń. Na koniec 

pierwszego półrocza w budżecie wystąpiła nadwyżka 116 tys. zł. Na koniec roku planowany 

jest deficyt w wysokości 10,6 mln zł. Ten deficyt wynika tylko z zamierzeń inwestycyjnych, 

czyli na pewno się do niego zbliżymy, bo inwestycje zrealizujemy. 

Jeżeli chodzi o skutki pandemii, to mają podwójny charakter. Pierwszy bezpośredni – brak 

zapłaty za ustalone już podatki i opłaty i pośredni, zapewne długoterminowy, będzie wynikał 

ze spowolnienia gospodarczego. Strata za pierwsze półrocze szczególnie dotyczy udziału  

w podatku dochodowym od osób fizycznych i oscyluje wokół kwot 250 tys. zł, a w podatku od 

nieruchomości ok. 40 tys. zł. Na dzień 30 czerwca wystąpiła nadwyżka w sekcji bieżącej, tzn. 

różnica pomiędzy dochodami bieżącymi i wydatkami bieżącymi to kwota 2,3 mln zł. Jest to 

wynik lepszy niż w poprzednich latach.  

Stan zadłużenia gminy na koniec roku 2020 wyniesie 14,4 mln zł. W Wieloletniej Prognozie 

Finansowej określony jest szczegółowy harmonogram spłat. Roczne spłaty oscylują  

w granicach od 700 tys. do 1 mln 400 tys. zł i są do roku 2036. 

Plan finansowy Gminnej Biblioteki nie budzi większych zastrzeżeń, ani zagrożeń, koszty 

wykonano na poziomie 41% planu. 

W przypadku Centrum Kultury Zamek koszty zostały wykonane na poziomie 43,5%. 

Zapłacono zaliczki na imprezy, które się nie odbyły, zaliczka ta zostanie przeniesiona na rok 

2021.  

Gminna przychodnia w Nowem – wykonanie przychodów to 52% planu, wykonanie kosztów 

na poziomie 45%.  

 

b) dyskusja 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Głosów indywidualnych ze strony radnych nie było.  
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Opinie Komisji 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wojciech Kościński poinformował, że Komisja 

Rewizyjna, podczas posiedzenia w dniu 23 września 2020 r., zapoznała się z przebiegiem 

wykonania budżetu Gminy Nowe za pierwsze półrocze 2020 r. oraz informacją dotyczącą 

kształtowania się Wieloletniej Prognozy Finansowej. Podczas posiedzenia Komisji Skarbnik 

Gminy Pan Jerzy Wotkowski zapoznał jej członków z przebiegiem wykonania budżetu gminy 

za pierwsze półrocze 2020 r. Na podstawie przedstawionych informacji Komisja uważa, że 

realizacja budżetu przebiega prawidłowo i nie budzi zastrzeżeń w stosunku do planu rocznego. 

Pozwala to przypuszczać, że planowane roczne wykonanie, zarówno wydatków, jak  

i dochodów, jest realne. Komisja, po zapoznaniu się z informacjami w sprawie kształtowania 

się Wieloletniej Prognozy Finansowej uważa, że powyższe dane pozwalają stwierdzić, że 

przyjęta Wieloletnia Prognoza Finansowa jest realizowana prawidłowo. W związku  

z powyższym opinia Komisji w sprawie przebiegu wykonania budżetu Gminy Nowe za 

pierwsze półrocze 2020 r. jest jednomyślnie pozytywna. 

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem 

Burmistrza z wykonania budżetu Gminy Nowe za I półrocze 2020 roku wraz z informacją  

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz z informacjami o przebiegu 

wykonania planu finansowego Instytucji Kultury i Gminnej Przychodni. 

Regionalna Izba Obrachunkowa Uchwałą Nr 6/I/2020 z 31 sierpnia 2020 r. zaopiniowała 

pozytywnie Informację o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2020 r. Opinia RIO nie 

zawiera  informacji o stwierdzonych nieprawidłowościach. 

Realizacja dochodów i wydatków za I półrocze 2020 r., w stosunku do planu rocznego, nie 

budzi zastrzeżeń. 

W I półroczu 2020 r. Gmina uzyskała dochody w kwocie 26,3 mln zł, z tego dochody bieżące 

w wysokości 25,6 mln zł oraz dochody majątkowe w kwocie 0,7 mln zł. Plan dochodów 

zrealizowano w wysokości 49,3 %, w tym dochodów bieżących 55,8 % oraz dochodów 

majątkowych 9,1 %. 

Stosunkowo niskie wykonanie dochodów majątkowych ma charakter obiektywny, ponieważ 

zadania realizowane będą głównie w II półroczu, a dotacje wpłyną na konto dopiero po 

rozliczeniu finansowym inwestycji. 

W strukturze dochodów stosunkowo duży udział miały dotacje celowe, które łącznie stanowiły 

40,5 % zrealizowanych dochodów ogółem, następnie subwencje 29,8 % oraz dochody własne 

29,7 %. 

Dochody własne zostały zrealizowane w kwocie 7,8 mln zł, tj. 49,6 % planu rocznego. 

Najważniejszymi pozycjami dochodów własnych są: 

- udziały w podatku dochodowym  42,8 % planu, 

- podatek od nieruchomości   53,5 % planu, 

- podatek rolny    53,5 % planu, 

- opłata za odpady komunalne  43,9 % planu, 

- dochody z gospodarki nieruchomościami 49,7 % planu. 

Za I półrocze 2020 r. stwierdzono ujemny wpływ pandemii koronawirusa na dochody z tytułu 

dwóch najważniejszych podatków lokalnych, tj. udziale w podatku dochodowym od osób 

fizycznych (strata około -250 tys. zł) oraz podatku od nieruchomości (ubytek około -40 tys. zł). 

Realizacja wydatków ogółem za I półrocze 2020 r. wyniosła 26,1 mln zł, co stanowiło 40,9 % 

planu rocznego, w tym wydatków bieżących 51,5 % oraz wydatków majątkowych 15,5 %. 

Najważniejszymi tytułami wydatkowymi są: 

- wynagrodzenia wraz z pochodnymi 48,0 % planu, 
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- świadczenia na rzecz osób fizycznych 59,3 % planu, 

- realizacja statutowych zadań jednostek 43,3 % planu. 

Podkreślić należy, że Gmina w 2020 r. realizuje szereg programów finansowanych z udziałem 

środków europejskich. Na ogólną roczną kwotę planowanych nakładów inwestycyjnych 18,8 

mln zł, na zadania realizowane przy wsparciu UE przypada aż 14,2 mln zł. Obecnie na 

większość zadań inwestycyjnych wyłoniono wykonawców w postępowaniach przetargowych. 

Do najważniejszych zamierzeń inwestycyjnych realizowanych w 2020 r. zaliczyć można: 

budowę przedszkola samorządowego, adaptację poddasza zamku krzyżackiego, dostosowanie 

siedziby CK Zamek dla potrzeb osób niepełnosprawnych oraz inwestycje drogowe (zarówno 

na obszarach wiejskich, jak i w mieście). 

 Ponadto na realizację tzw. projektów miękkich (w obszarze edukacji i pomocy społecznej) 

Gmina pozyskała z Europejskiego Funduszu Społecznego środki w kwocie około 0,5 mln zł.  

Budżet Gminy na 30.06.2020 r. zamknął się nadwyżką w sekcji bieżącej (dochody bieżące – 

wydatki bieżące) w wysokości 2,3 mln zł. 

Zadłużenie Gminy na koniec I półrocza 2020 r. wyniosło 8,6 mln zł i było wyższe od zadłużenia 

na koniec czerwca 2019 r. o 1,7 mln zł. 

Z przedstawionych relacji ekonomicznych wynika, że wykonanie budżetu w perspektywie 

całego roku jest realne. Oczywiście wszystko zależy od tego, jak rozwinie się pandemia Covid-

19 w II półroczu. Wobec powyższego komisja pozytywnie ocenia informację o przebiegu 

wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2020 r. oraz informację o kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Sławomir Jopek poinformował, że Komisja 

podczas posiedzenia w dniu 22 września 2020 roku została szczegółowo zapoznana  

z przebiegiem wykonania budżetu Gminy Nowe za I półrocze 2020 roku, wraz z informacją  

o kształtowaniu się wieloletniej Prognozy Finansowej przedstawionym przez Skarbnika Gminy 

Nowe. Na podstawie przedstawionych informacji Komisja Polityki Społecznej uważa, że 

realizacja budżetu przebiega prawidłowo i mimo pandemii Covid-19, nie budzi zastrzeżeń  

w stosunku do planu rocznego. W związku z powyższym Komisja postanowiła jednomyślnie 

pozytywnie zaopiniować projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję. 

c) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania budżetu 

Gminy Nowe za pierwsze półrocze 2020 roku 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy 

Nowe za I półrocze 2020 roku odczytał Sekretarz obrad Sławomir Jopek. 

 

Projekt został poddany pod głosowanie. Na ogólna liczbę radnych 15, obecnych było 12 

radnych (nieobecni radni: Grzegorz Derengowski Aleksandra Janeczek, Małgorzata 

Murawska). Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, brak głosów przeciwnych  

i wstrzymujących się. 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się załącznik nr 1 do protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIII/143/20 z dnia 30 września 2020 roku w sprawie przyjęcia informacji  

o przebiegu wykonania budżetu Gminy Nowe za I półrocze 2020 roku. 

Ad.10/ Podjęcie uchwał 

1) Projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Nowe 

na rok szkolny 2020/2021 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Dyrektor SAPO Urszula Kempińska-Czerwińska.  
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W związku ze zmianą ustawy Prawo oświatowe organ stanowiący, corocznie, na dany rok 

szkolny musi podjąć uchwałę w sprawie cen paliwa (oleju napędowego, benzyny i gazu),  

w celu naliczenia refundacji rodzicom dowozu uczniów niepełnosprawnych do ośrodków 

szkolno-wychowawczych. Ustawodawca określa sposób naliczenia średnich cen. W naszej 

gminie mamy trzy stacje, z nich bierzemy ceny paliwa do uśrednienia i proponujemy  

w uchwale. Na podstawie wyliczeń proponuje się w uchwale następujące stawki: 

1)  dla oleju napędowego: 4,48 zł; 

2)  dla benzyny: 4,50 zł; 

3) dla autogazu: 2,02 zł. 

Dla porównania w ubiegłorocznej uchwale te ceny kształtowały się następująco: 

1)  dla oleju napędowego: 4,95 zł; 

2)  dla benzyny: 5,15 zł; 

3) dla autogazu: 2,39 zł. 

Nawet jeżeli drastycznie wzrosną ceny paliwa te stawki będą obowiązywały przez cały rok 

szkolny. Kolejna uchwała będzie podejmowana dopiero na kolejny rok szkolny. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Głosów indywidualnych ze strony radnych nie było.  

 

Opinie Komisji 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Sławomir Jopek poinformował, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję. 

Projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Nowe na rok 

szkolny 2020/2021 odczytał Sekretarz obrad Sławomir Jopek. 

Projekt został poddany pod głosowanie. Na ogólna liczbę radnych 15, obecnych było 12 

radnych (nieobecni radni: Grzegorz Derengowski Aleksandra Janeczek, Małgorzata 

Murawska). Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, brak głosów przeciwnych  

i wstrzymujących się. 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się załącznik nr 1 do protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIII/144/20 z dnia 30 września 2020 roku w sprawie określenia średniej 

ceny jednostki paliwa w Gminie Nowe na rok szkolny 2020/2021. 

 

2) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Nowe do realizacji projektu 

„Kształtowanie kompetencji kluczowych uczniów szkół Gminy Nowe szansą na lepsze 

jutro” 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Dyrektor SAPO Urszula Kempińska-Czerwińska.  

Projekt, do którego gmina ma przystąpić został szeroko omówiony na posiedzeniu komisji. 

Projekt rozpoczął się 1 września, umowę podpisaliśmy w 2019 roku, do pełnej dokumentacji 

projektu brakuje tylko tej uchwały. Wartość projektu to 1 075 335,70 złotych. 

Dotacja na realizację projektu w wysokości 913 989,38 złotych (tj. 85% wartości projektu) 

pochodzić będzie z Europejskiego Funduszu Społecznego, wkład własny niepieniężny wynosi 

161 346,32 złotych (tj. 15% wartości projektu). Projekt realizowany będzie w okresie od  

1 września 2020 roku do 30 czerwca 2022 roku. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady Marek Słomiński zwrócił się do Dyrektor SAPO z pytaniem, jeżeli 

wszystko jest już rozstrzygnięte, ilu naszych nauczycieli będzie pracowało przy tym projekcie? 

Jakie firmy będą zatrudnione do realizacji pozostałych rzeczy? 

 

Dyrektor SAPO Urszula Kempińska-Czerwińska odpowiedziała, że nie jest jeszcze w stanie 

odpowiedzieć na te pytania, dlatego, że jeszcze dzisiaj sekretarz projektu rozmawiał  

z nauczycielami, bo nie mieliśmy obstawionych wszystkich zajęć. Natomiast jeszcze trwa 

procedura przetargowa. Złożono dwie oferty, są w trakcie ich rozpatrywania. Będzie to dopiero 

jutro. 

 

Przewodniczący Rady Marek Słomiński poprosił o dostarczenie do biura Rady pełnej 

informacji na ten temat. 

 

 Opinie Komisji 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Sławomir Jopek poinformował, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję. 

 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Nowe do realizacji projektu „Kształtowanie 

kompetencji kluczowych uczniów szkół Gminy Nowe szansą na lepsze jutro” odczytał 

Sekretarz obrad Sławomir Jopek. 

Projekt został poddany pod głosowanie. Na ogólna liczbę radnych 15, obecnych było 12 

radnych (nieobecni radni: Grzegorz Derengowski Aleksandra Janeczek, Małgorzata 

Murawska). Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, brak głosów przeciwnych  

i wstrzymujących się. 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIII/145/20 z dnia 30 września 2020 roku w sprawie przystąpienia Gminy 

Nowe do realizacji projektu „Kształtowanie kompetencji kluczowych uczniów szkół 

Gminy Nowe szansą na lepsze jutro”. 

 

3) Projekt uchwały w sprawie utworzenia linii autobusowych i wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy z operatorem na świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na terenie Gminy Nowe, Gminy 

Dragacz i Gminy Warlubie w 2021 roku 

 

Projekt omówił Kierownik Referatu Organizacyjnego i Zarządzania Kryzysowego Urzędu 

Gminy Nowe Grzegorz Matusiak. 

Aby mogła być utworzona linia autobusowa Nowe – Mały Komorsk – Michale, która w części 

będzie przebiegać przez Gminę Warlubie musi zostać zawarte porozumienie z Gminą Warlubie 

w sprawie organizacji publicznego transportu zbiorowego w zakresie międzygminnych 
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przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej. Porozumienie jest jednym  

z załączników do wniosku kierowanego do Wojewody w sprawie uruchomienia tej linii. Prosi 

się Radę o podjęcie uchwały.  

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 

Radny Jarosław Kozłowski – jak każde porozumienie dotyczące transportu będzie się to 

wiązało z dodatkowymi kosztami. Jakie to będą koszty dla gminy? 

 

Kierownik Referatu Organizacyjnego i Zarządzania Kryzysowego Urzędu Gminy Nowe 

Grzegorz Matusiak – to zostanie ocenione, jak się skończy sezon rozliczeniowy, czyli rok 

2021. Chodzi o to, żeby uzyskać dotację z budżetu państwa wynoszącej na dzień dzisiejszy  

3 zł do 1 km. 

 

Opinia Komisji 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Projekt uchwały w sprawie utworzenia linii autobusowych i wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy z operatorem na świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego 

o charakterze użyteczności publicznej na terenie Gminy Nowe, Gminy Dragacz i Gminy 

Warlubie w 2021 roku odczytał Sekretarz obrad Sławomir Jopek. 

Projekt został poddany pod głosowanie. Na ogólna liczbę radnych 15, obecnych było 12 

radnych (nieobecni radni: Grzegorz Derengowski Aleksandra Janeczek, Małgorzata 

Murawska). Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, brak głosów przeciwnych  

i wstrzymujących się. 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIII/146/20 z dnia 30 września 2020 roku w sprawie utworzenia linii 

autobusowych i wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem na świadczenie usług 

w zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na 

terenie Gminy Nowe, Gminy Dragacz i Gminy Warlubie w 2021 roku. 

 

4) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia z Gminą Dragacz  

w zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego 

Projekt omówił Kierownik Referatu Organizacyjnego i Zarządzania Kryzysowego Urzędu 

Gminy Nowe Grzegorz Matusiak. 

Aby mogły być utworzone linia autobusowa Nowe – Mały Komorsk – Michale i Nowe – 

Mątawy – Michale, które w części będą przebiegać przez Gminę Dragacz i tam kończyć bieg 

musi zostać zawarte porozumienie z Gminą Dragacz w sprawie organizacji publicznego 

transportu zbiorowego w zakresie międzygminnych przewozów autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej. Porozumienie jest jednym z załączników do wniosku kierowanego do 

Wojewody w sprawie uruchomienia tej linii.  

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Głosów indywidualnych ze strony radnych nie było.  

 

Opinia Komisji 
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Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję. 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia z Gminą Dragacz  

w zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego odczytał Sekretarz obrad Sławomir 

Jopek. 

Projekt został poddany pod głosowanie. Na ogólna liczbę radnych 15, obecnych było 12 

radnych (nieobecni radni: Grzegorz Derengowski Aleksandra Janeczek, Małgorzata 

Murawska). Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, brak głosów przeciwnych  

i wstrzymujących się. 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIII/147/20 z dnia 30 września 2020 roku w sprawie wyrażenia woli 

zawarcia porozumienia z Gminą Dragacz w zakresie organizacji publicznego transportu 

zbiorowego. 

 

5) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia z Gminą Warlubie 

w zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego 

Projekt omówił Kierownik Referatu Organizacyjnego i Zarządzania Kryzysowego Urzędu 

Gminy Nowe Grzegorz Matusiak. 

Aby mogła być utworzona linia autobusowa Nowe – Mały Komorsk – Michale, która w części 

będzie przebiegać przez Gminę Warlubie musi zostać zawarte porozumienie z Gminą Warlubie 

w sprawie organizacji publicznego transportu zbiorowego w zakresie międzygminnych 

przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej. Porozumienie jest jednym  

z załączników do wniosku kierowanego do Wojewody w sprawie uruchomienia tej linii.  

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Głosów indywidualnych ze strony radnych nie było.  

 

Opinia Komisji 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję. 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia z Gminą Warlubie 

w zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego odczytał Sekretarz obrad Sławomir 

Jopek. 

Projekt został poddany pod głosowanie. Na ogólna liczbę radnych 15, obecnych było 12 

radnych (nieobecni radni: Grzegorz Derengowski Aleksandra Janeczek, Małgorzata 

Murawska). Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, brak głosów przeciwnych  

i wstrzymujących się. 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się załącznik nr 1 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIII/148/20 z dnia 30 września 2020 roku w sprawie wyrażenia woli 

zawarcia porozumienia z Gminą Warlubie w zakresie organizacji publicznego transportu 

zbiorowego. 

 

6) Projekt uchwały w sprawie inkasa podatków: rolnego, leśnego i od nieruchomości 

Projekt omówił Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski, który poinformował, że projekt tej 

uchwały ma charakter porządkowy, ponieważ w dniu 23 czerwca w Sołectwie Milewko 

wybrano nowego Sołtysa, więc musi nastąpić zmiana inkasentów podatków. Pozostałe zapisy 

uchwały pozostają bez zmian. Tylko w Sołectwie Milewko wyznacza się na inkasenta 

lokalnych podatków Panią Aleksandrę Ilczak vel Klim. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Głosów indywidualnych ze strony radnych nie było.  

 

Opinia Komisji 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję. 

 

Projekt uchwały w sprawie inkasa podatków: rolnego, leśnego i od nieruchomości odczytał 

Sekretarz obrad Sławomir Jopek. 

Projekt został poddany pod głosowanie. Na ogólna liczbę radnych 15, obecnych było 12 

radnych (nieobecni radni: Grzegorz Derengowski Aleksandra Janeczek, Małgorzata 

Murawska). Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, brak głosów przeciwnych  

i wstrzymujących się. 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIII/149/20 z dnia 30 września 2020 roku w sprawie inkasa podatków: 

rolnego, leśnego i od nieruchomości. 

 

 

Ad.11/ Wolne wnioski, zapytania i informacje 

 

Radny Jarosław Kozłowski – zwrócił się do Burmistrza dziękując, że „rozbujaliśmy się”, jeśli 

chodzi o transport publiczny, ale chciałby skierować wzrok w kierunku północnym, w kierunku 

Gniewu. Chciałby, aby wydłużyć linię i podjąć działania w tym kierunku, aby była wydłużona 

linia, którą autobus dojeżdża z Gniewu do Pieniążkowa, do szkoły, a jest to niewielki odcinek, 

który należałoby wydłużyć, co pozwoli mieszkańcom spod Pieniążkowa, czy Bochlina 

dojechać do Nowego rano przed godz. 7 i wrócić w tamtą stronę.  

 

 

Wobec braku dalszych wniosków i zapytań ze strony radnych Przewodniczący Rady 

poinformował o sprawach bieżących. 

Kolejna sesja planowana jest na 28 października, głównym tematem będzie ocena 

funkcjonowania szkół podstawowych i przedszkola oraz podsumowania roku szkolnego 

2019/2020 oraz informacja o realizacji zadań w zakresie profilaktyki.  
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Ad.12/ Zakończenie sesji  

Po wyczerpaniu wszystkich tematów Przewodniczący Rady zamknął XXIII sesję Rady 

Miejskiej w Nowem o godz. 1843. 

 

Protokołowała: 

Joanna Szaga 

 

 

 


